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Redactioneel

De zorg op ‘ons’ eiland
De toekomst brengt altijd een zekere mate van onzekerheid 
met zich mee. Maar het toekomende biedt ook mogelijkheden 
en kansen. Hoewel we niet precies kunnen voorspellen wat de 
toekomst zal brengen, zien we wel bepaalde trends en 
richtingen op basis van de huidige ontwikkelingen in de zorg. 
Een vergrijzende bevolking en het toenemen van chronische 
zieken zullen waarschijnlijk de zorgvraag sterk beïnvloeden. We 
zien dat de zorg voor grote uitdagingen komt te staan, met een 
groeiende zorgvraag en een dalend aantal werknemers in deze 
sector. In dit themanummer spreken we met huisartsen, de 
directie van ‘ons’ ziekenhuis en komen er diverse andere 
facetten vanuit de zorg aan de orde.

Samenwerking tussen verschillende zorgverleners en disciplines 
zal in de toekomst steeds belangrijker worden. Het is essentieel 
om een geïntegreerd zorgsysteem te creëren dat de behoeften 
van de inwoners van Goeree-Overflakkee centraal stelt en hen 
ondersteunt bij het bereiken van een optimale gezondheid en 
welzijn. Technisch gezien is dat zeker mogelijk. Echter, 
verschillen tussen systemen helpt daar niet bij. 

INHOUD

  

12. Interview Koos Moerland, directie Ziekenhuis

16. Integraal gezondheidscentrum biedt perpectief

21. Opgroeien in een kansrijke omgeving

24. De goede nieuwe tijd

26. Jongeren in de zorg

27. Een kennismaking met de Adviesraad Soc. domein

29. Het wonen van de toekomst

Thema: Zorg(en) voor de toekomst?! 22. EIland in beeld
  
Ziekenhuis
Het ziekenhuis op ’ons’ 
eiland is bijna 90 jaar actief 
en niet meer weg te denken.

Goed dat Paulina.nu partijen in de zorg bij elkaar brengt 
om samen te kijken naar een toekomstgericht perspectief 
voor de zorg. Met steun van Paulina.nu is er een een 
coalitie gevormd die de ambitie heeft om samen met 
verschillende partijen te werken aan toekomstbestendig 
ouder worden op ons mooie eiland. Met het programma ‘De 
Goede Nieuwe Tijd’ worden inwoners uitgedaagd om na te 
denken over hun toekomst. Zeker vanuit Bijbels perspectief 
is het van groot belang om hierover na te denken. 

De laatste tijd zijn er steeds meer signalen dat de Spoed 
Eisende Hulp in ons ziekenhuis het moeilijk kan gaan 
krijgen. Als eiland zijn we altijd gewend om onze eigen 
‘boontjes’ te doppen. De gedachte aan een eigen zorgpolis 
lijkt daarom zo gek nog niet. We kunnen dan zelf bepalen 
hoe de zorg op ons eiland geregeld wordt. Of moeten we 
misschien denken aan een ‘heffing’ via de gemeentelijke 
belasting, zodat we onze SEH in de lucht kunnen houden? 
Hoe dan ook: van ‘ons’ ziekenhuis moet de landelijke 
overheid afblijven!
                                          P.C. Grinwis (Hoofdredacteur)

En verder:
5. Meditatie
7. Vanuit het bestuur
8. Van de fractievoorzitter
10. Fractualiteiten

18. Partijvaria
31. Dorp in beeld
33. Column
35. Beginselprogramma

32. Schooldebat
  
SGP Schooldebat
Ruim 80 leerlingen gingen in 
debat over een nieuw 
zwembad en warmtenet.
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Leven onder de zorg van 
de hemelse Vader

‘Moet ik mij wel of niet verzekeren?’ 
Dat kan een spannende vraag zijn. 
Het kan zelfs een principiële vraag 
zijn. Hoe verhoudt het afsluiten van 
een financiële verzekering zich tot 
Gods voorzienigheid en mijn eigen 
verantwoordelijkheid? Mag een 
ondernemer zich verzekeren tegen 
bepaalde risico’s? Hoe moet je, als 
christen, je verantwoordelijkheid 
nemen als het gaat over de 
onbekende toekomst? 

Dat zijn vragen waar een christen niet 
onderuit komt en bewust over na moet 
denken. Bij de voorbereiding van deze 
meditatie moest ik denken aan de 
dertigjarige Jozef. Plotseling hebben 
de knechten van Farao Jozef uit de 
gevangenis opgehaald. Daar staat hij. 
Voor de machtigste man van heel 
Egypte. En Farao verwacht van Jozef 
dat hij zijn dromen kan uitleggen. 
Eerlijk zegt Jozef dan (Genesis 41:16) 
dat hij daar zélf niet toe in staat is. 
‘God zal Farao’s dromen uitleggen’, 
staat er dan. En als Farao zijn twee 
dromen over de aren en de koeien 
heeft verteld, mag Jozef de betekenis 
ervan met Gods hulp doorgeven. Er 
komen eerst zeven overvloedige jaren 
en daarna volgen er zeven jaren van 
hongersnood. En welk advies geeft 
Jozef dan aan Farao mee? Dat er 
tijdens de jaren van overvloed heel 
veel graan apart gehouden moet 
worden in grote schuren.

In de jaren van tekort kan men van dat 
graan gebruik maken. Jozef zegt 
eigenlijk dat er in de eerste zeven 
jaren een verzekeringspremie betaald 
moet worden en dat in de zeven jaren 
daarna de uitkering daarvan moet 
plaatsvinden. 

Jozef heeft dus van de Heere de 
wijsheid en het verstand gekregen om 
vooruit te denken. Hij neemt passende 
maatregelen voor de toekomst. Jozef 
is realistisch en dekt zich in voor de 
periode van tegenslag en tegenspoed 
die komen gaat. Het is dus maar de 
vraag of het afsluiten van een goede 
verzekering in strijd is met Gods 
voorzienigheid en met Zijn 
bescherming! Is het niet juist Jozef 
geweest, die in zijn persoonlijk leven 
de voorzienigheid van God heeft 
mogen opmerken? Wat zijn broers ten 
kwade hebben bedacht, dat heeft God 
ten goede bedacht. Juist een christen, 
zo laat de apostel Paulus weten in 1 
Timótheüs 5, neemt voorzorgs-
maatregelen. ‘Doch zo iemand de 
zijnen en voornamelijk zijn 
huisgenoten niet verzorgt, die heeft 
het geloof verloochend, en is erger 
dan een ongelovige.’ Wij moeten voor 
elkaar zorgen. 

Het treffen van de juiste 
voorzorgsmaatregelen is zowel een 
individuele verantwoordelijkheid als 
een collectieve verantwoordelijkheid. 
Hier liggen taken voor ondernemers in 
het bedrijfsleven en in de 
gezondheidszorg. Bestuurders op 
gemeentelijk, provinciaal en nationaal 
niveau behoren in het proces van 
regeren vooruit te kijken. Wij moeten 
zorgen voor de toekomst! De huidige 
generatie moet rekening houden met 
de volgende generatie. 

Als een christen om zich heen kijkt, 
kan hij zich veel zorgen maken. 
Tegelijkertijd belijdt de ware christen 
ook dat er een hemelse Vader is Die 
voor hem zorgt. Gods voorzienigheid 
en onze verantwoordelijkheid horen 
dus bij elkaar. En in het geloof mag 
een christen het weten dat ‘de 
eeuwige Vader van onzen Heere Jezus 
Christus, Die hemel en aarde, met al 
wat erin is, uit niet geschapen heeft, 
Die ook door zijn eeuwige raad en 
voorzienigheid nog onderhoudt en 
regeert, om Zijns Zoons Christus’ wil 
mijn God en mijn Vader is; op Welken 
ik alzo vertrouw, dat ik niet twijfel of 
Hij zal mij met alle nooddruft des 
lichaams en der ziel verzorgen’ (H.C. 
vr. 26). 

Mag u heel persoonlijk leven onder de 
zorg van deze hemelse Vader? 

MEDITATIE

Alzo bracht Jozef bijeen zeer veel koren, als het zand der zee, 
totdat men ophield te tellen; want daarvan was geen getal.  

Genesis 41:49

Tekst: ds. W.J. van den Brink
Stellendam

Nog niet
definitief
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Tekst: Corné Grinwis (raadslid)
Beeld: Omgevingswetportaal.nl THEMA

Bouwen in vertrouwen
De toekomst: het is een begrip in de 
politiek. Denk maar aan alle actuele 
ontwikkelingen zoals duurzaamheid, de 
landbouw, de woningbouw en de 
pensioenen. In bijna alle politieke 
onderwerpen staat de toekomst 
centraal. Toch kijken we soms ook 
achterom. In ons persoonlijke leven, 
maar ook in de politiek. Soms kijken 
we om in dankbaarheid, maar soms 
willen we ook weer snel voor ons 
kijken. Omdat we niet om willen zien  
of omdat we niet blij zijn met wat het 
omkijken ons heeft opgeleverd.

Als bestuur van de gemeentelijke 
afdeling hebben we na de 
gemeenteraadsverkiezingen van 2022 
ook omgekeken. Enerzijds met grote 
dankbaarheid aan de Heere dat de zeven 
zetels behouden mochten blijven. 
Anderzijds ook met zorg, omdat het 
aantal stemmen is gedaald. Van deze 
uitslagen kijken we niet weg, maar het 
vraagt wel om een verdere evaluatie. 
Die evaluatie is in juni 2022 gestart en 
heeft op diverse aspecten al een vervolg 
gekregen.

Organisatie
Met ondersteuning vanuit het 
partijbureau heeft het bestuur, samen 
met de fractie, nagedacht over de 
betekenis van deze uitslagen voor de 
toekomst. Hoe kan er meer contact 
komen met de leden, waardoor de 
betrokkenheid groter wordt? Hoe kunnen 
we de jongeren meer interesseren voor 
de politiek en daarmee het ledenbestand 
vergroten en verjongen? Hoe organiseren 
we de partij op het eiland, zodat er ook 
een adequate en toekomstbestendige 
structuur ontstaat? Hoe kan de SGP met 
haar standpunten meer inwoners 
aanspreken op Goeree-Overflakkee en 
daarmee ook meer kiezers trekken?

Leden
De SGP is vanouds een partij met een 
groot aantal leden, ook op Goeree-
Overflakkee. Dat is een groot goed. Het 

tekent de steun en loyaliteit. Toch is het 
niet meer vanzelfsprekend dat kiezers 
ook lid zijn. Het lidmaatschap van een 
orgaan, wat het ook is, moet 
tegenwoordig voor veel mensen ook iets 
opleveren. Wat heb ik eraan, is dan al 
snel de gedachte. Eén van de 
belangrijke vragen van het bestuur is 
daarom: ‘Wat verwachten de leden van 
hun lidmaatschap?’ En, niet minder 
belangrijk, wat zouden de leden voor de 
partij willen betekenen? Want is de zorg 
van het bestuur en de fractie eigenlijk 
ook niet de zorg van de leden? 

Betrokkenheid
Op welke wijze kunnen leden helpen bij 
de beantwoording van de genoemde 
vragen? Dat is één van de onderwerpen 
die de komende tijd met de plaatselijke 
afdelingen wordt besproken. 
Afvaardigingen van de besturen van de 
afdelingen gaan samen aan tafel en 
bundelen op die manier de krachten. 
Wat kunnen we van elkaar leren en hoe 
kunnen we elkaar ondersteunen? Hoe 
komen we in contact met de leden, 
zodat de leden (maar ook niet-leden) de 
weg weten naar de SGP, met hun vragen 
en opmerkingen. Zodat de wederzijdse 
betrokkenheid blijft en verder wordt 
uitgebreid.

Opdracht
Op deze manier hoopt het bestuur als 
ledenorgaan inhoud te geven aan het 

thema ‘Bouwen in vertrouwen’. We 
mogen bouwen; samen met de fractie, 
de plaatselijke afdelingen en daarmee 
met de leden. Het is ook een Bijbelse 
opdracht; we zijn er allemaal toe 
geroepen. De toekomst is wellicht een 
zorg als we naar de zichtbare zaken 
kijken, maar laten we bouwen in 
vertrouwen én in afhankelijkheid. Dit 
gaat niet zonder inspanning. Goed 
zorgen voor datgene wat aan ons is 
toevertrouwd gaat niet vanzelf. Het 
bestuur, de fractie, de plaatselijke 
afdelingen kunnen daarom niet zonder 
betrokken leden. Bouwt u mee?

Tekst: Jan van Spronsen, bestuurslid 
Beeld: Jan van SpronsenVANUIT HET BESTUUR

Dhr. J.M. van Spronsen
(bestuurslid gemeentelijk afdeling)

(advertentie)

E-mail: info@boomboek.nl
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vertrouwen én in afhankelijkheid. Dit 
gaat niet zonder inspanning. Goed 
zorgen voor datgene wat aan ons is 
toevertrouwd gaat niet vanzelf. Het 
bestuur, de fractie, de plaatselijke 
afdelingen kunnen daarom niet zonder 
betrokken leden. Bouwt u mee?

Tekst: Jan van Spronsen, bestuurslid 
Beeld: Jan van SpronsenVANUIT HET BESTUUR

Dhr. J.M. van Spronsen
(bestuurslid gemeentelijk afdeling)

(advertentie)

E-mail: info@boomboek.nl
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Zorgen in afhankelijkheid
‘Regeren is vooruitzien’. Het is een overbekend spreekwoord, 
waar je het moeilijk mee oneens kunt zijn. Stel je voor dat 
gezegd wordt: ‘Vandaag hebben we stroom. We zien wel of er 
morgen ook stroom is.’ Dat zou hoogst onverstandig zijn.

De overheid moet dus verder denken 
dan vandaag. Tegelijk is dat heel 
ingewikkeld. Wat zeg ik? Onmogelijk 
zelfs! Hoe kunnen we weten wat er 
volgend jaar gebeurt, als we niet eens 
weten wat er vandaag nog zal 
gebeuren?

Klippen
Als het om de zorg voor de toekomst 
gaat, moeten we twee klippen 
ontwijken. De ene klip is dat we alles 
maar op z’n beloop laten. ‘We zien 
het wel!’ Of, om het wat mooier te 
laten klinken: ‘We laten Gods water 
over Gods akker lopen.’ Maar Bijbels is 
dat niet. Het Bijbelboek Spreuken 
roept ons ertoe op om te leren van de 
mieren. Die ‘bereiden hun brood in de 
zomer en vergaderen hun spijze in de 
oogst’, zodat ze in de winter genoeg 
te eten hebben ((Spreuken 6:6-8). De 
andere klip is dat we denken met ons 

doen en laten precies te kunnen 
bepalen hoe het in de toekomst zal 
gaan. Dat is dwaas. Hoe vaak gebeuren 
er geen dingen die we nooit hadden 
verwacht of zelfs nooit hadden kunnen 
bedenken?

VAN DE FRACTIEVOORZITTER Tekst: Hendrik Herweijer
Beeld: Gemeente GO

Bescheiden
Om deze twee klippen te kunnen 
ontwijken, moeten we bescheiden 
zijn. Bescheidenheid wordt niet zo 

snel genoemd als kernkwaliteit van 
een politicus. Maar een 
christenpoliticus moet leren om 
bescheiden te zijn over eigen 
inzichten, kennen en kunnen. 
Daarvoor is het nodig dat we de Heere 
leren kennen. Hij is immers de 
Almachtige, de Wijsheid en de Koning 
van alle koningen. Daarbij vallen wij in 
het niet. Daarom kunnen we het 
politieke werk alleen doen in 
afhankelijkheid van de Heere. Het 
ambtsgebed, voorafgaand aan de 
raadsvergadering, verwoordt dat mooi: 
“Schenk ons wijsheid en 
voorzichtigheid, verlevendig in ons een 
diep besef van onze afhankelijkheid 
van U…”

Zorgen
Op deze manier kunnen en mogen we 
onze verantwoordelijkheid nemen in 
de gemeenteraad. Daarbij wordt vaak 
van ons gevraagd om ver vooruit te 
kijken, juist ook bij heel ingewikkelde 
dossiers. Denk maar aan het 
aardgasvrij maken van alle woningen, 
wat vóór 2050 gerealiseerd moet zijn. 

‘Bescheidenheid 
wordt niet zo snel 

genoemd als 
kernkwaliteit van 

een politicus.’
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Daar moeten we nu mee aan de slag, 
anders gaat het niet lukken. Maar 
tegelijk zijn er nog heel veel 
onzekerheden, zowel over de techniek 
als over de financiën. Waar doe je dan 
goed aan? Daar wordt goed over 
nagedacht door kundige mensen, maar 
niettemin baart het ons best zorgen. 
Er zijn ook zorgen over de toekomst 
van de gezondheidszorg. Er is nog 
steeds de dreiging dat de spoedzorg 
uit het Van Weel-Bethesda ziekenhuis 
moet verdwijnen, waardoor het 
voortbestaan van het ziekenhuis 
ernstig in gevaar zou komen. 
Daarnaast is er nu al een groot tekort 
aan zorgpersoneel. En dat lijkt er niet 
beter op te worden, terwijl het aantal 
zorgafhankelijke inwoners toeneemt. 
Daarom is het heel belangrijk dat 
iedereen ook zelf nadenkt over zijn of 
haar toekomst, zoals u verderop in het 
artikel over ‘De goede nieuwe tijd’ 
kunt lezen.

Toekomstperspectief
Ik vind de titel van die campagne 
trouwens knap gevonden. Ik voeg er 
graag nog een gezichtspunt aan toe. Ik 
hoop dat u nog veel goede jaren mag 
leven. Maar ons aller leven is eindig. 
En dan? Breekt dan voor u in de 
diepste zin van het woord ‘de goede 
nieuwe tijd’ aan? De apostel Paulus 
had daar door genade zicht op, toen 
hij schreef: “en alzo zullen wij altijd 
met den Heere wezen” 
(1 Thess. 4:17).

(advertentie)

We gaan even terug in de tijd: naar 2019. In dat jaar wordt er 272 kg 
restafval per inwoner opgehaald. Restafval wordt verbrand en de 
landelijke overheid berekent daarover een verbrandingstoeslag. Dat 
geeft een prikkel om te komen tot een minimum aan restafval. Elk 
stukje afval is ontstaan uit een grondstof. Door hergebruik kan een 
deel van die grondstoffen worden teruggewonnen. Zo kunnen we 
zuinig omgaan met de grondstoffen die beschikbaar zijn. Als 
rentmeester dienen we goed om te gaan met ons afval. Doen we dat 
niet, dan kennen we allemaal de schadelijke gevolgen voor het milieu.

In 2021 zijn we gestart met apart inzamelen van PMD. Als inwoner heeft u 
daarin een prestatie van formaat geleverd. Het resultaat: in 2022 zaten 
we op 127 kg restafval per inwoner. Dat is meer dan een halvering en dat 
is winst voor het milieu en goed voor uw portemonnee! U bent erg 
tevreden over de inzameling. Eén punt scoort daarin niet zo goed, 
namelijk de tevredenheid over de PMD-zakken. Als SGP-fractie hebben we 
gevraagd om als proef te gaan werken met minicontainers. Die proef 
slaagt alleen als de kwaliteit van het PMD gelijk blijft.  Als vervolgstap 
wordt de ophaalfrequentie voor PDM verhoogd naar één keer per week. 
Voor het restafval wordt dit verlaagd naar één keer per vier weken. Zo 
streven we naar 83 kg restafval per inwoner. We moeten echter gaan 
voldoen aan de landelijke norm die de Rijksoverheid stelt, namelijk 54 kg 
restafval per inwoner. En dat is best een uitdaging!

Goed gedrag wordt beloond

Bovenstaande grafiek geeft de hoeveelheden per inwoner 
voor 2022 weer van de belangrijkste

grondstofstromen: GFT, PMD en Oud Papier.
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Dit artikel hoort bij de rubriek fractualiteiten (zie pagina 10 en 11)

Blijf betrokken bij de politiek.

Alle openbare vergaderingen van de 

gemeenteraad zijn 

online te volgen via:

 goeree-overflakkee.raadsinformatie.nl. 

Hier zijn ook de stukken te vinden die 

aan de basis liggen van de 

besluitvorming. 
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Fractualiteiten
In deze rubriek is er aandacht voor diverse lopende zaken binnen 
de gemeente en gemeenteraad. Deze keer over het 
ontwikkelkader verblijfsrecreatie, de Kadernota, de Huisvesting 
van scholen, Warmtetransitie, Kunst & Cultuur, ons afval en het 
Spuiplein in Middelharnis. Op onze website vindt u meer bijdragen 
van de fractie in de gemeenteraad. 

Ontwikkelkader verblijfsrecreatie
Het ontwikkelkader is in 2019 vastgesteld 
als afwegingskader voor initiatiefnemers 
die een plan op het gebied van 
verblijfsrecreatie willen indienen. Met het 
ontwikkelkader is vrij snel te zien of zo’n 
initiatief past in het gemeentelijk beleid. 
Destijds is afgesproken om het 
ontwikkelkader te evalueren. Dat is 
inmiddels gebeurd. Eind 2022 is in de 
gemeenteraad een gewijzigd voorstel 
besproken. Dat gewijzigde voorstel ging 
voor de SGP niet ver genoeg. Daarom 
hebben wij een amendement ingediend 
om het ontwikkelkader nog wat verder 
aan te scherpen. Er is men name kritisch 
gekeken naar ontwikkelingen op de kop 
van het eiland, waar de druk vanuit het 
toerisme door inwoners als hoog ervaren 
wordt. Dat blijkt uit een 
bewonersonderzoek. Met het 
amendement regelen we dat er ruimte 
blijft voor recreatief kamperen, dat 
verdere verstening (meer 
bungalowparken) voorkomen wordt en dat 

wonen en recreatie zoveel mogelijk 
gescheiden blijft. Dit is in lijn met onze 
inbreng voor het coalitieprogramma, 
waarin genoemd staat dat in onze kernen 
de woonfunctie voorrang heeft, dat we de 
kop van het eiland ontzien en dat er 
aandacht moet zijn voor de balans met en 
draagkracht van de omgeving. 

Kadernota
De Kadernota is een document, waarin de 
gemeenteraad (financiële) kaders 
meegeeft aan het college voor de 
begroting van de komende jaren. Deze 
nota wordt doorgaans net voor het 
zomerreces vastgesteld. Vorig jaar werd 
al duidelijk dat vanaf 2026 de 

onzekerheid over de algemene uitkering 
van het Rijk groter wordt. Het 
meerjarenperspectief laat zien dat er een 
aantal miljoenen euro’s aan tekorten 
zullen ontstaan. Daarnaast heeft de 
gemeente nog behoorlijk wat uitgaven 
voor de boeg, die vorig jaar nog niet 
financieel vertaald waren. Zo is er een 
bijstelling geweest voor de bouw van 
nieuwe scholen, die duurder uitpakt door 
onder andere een verhoging van de 
bouwkosten. Inmiddels is er ook een 
doorkijkje gegeven in de zogenoemde PM-
posten. Een aantal gebouwen zijn hard 
aan vernieuwing of renovatie toe. Denk 
bijvoorbeeld aan het zwembad (De 
Staver) en het gemeentehuis. Kosten die 
jaarlijks op de begroting blijven drukken. 
Ook staan we aan de lat voor grote 
investeringen in onze civiele kunstwerken 
(dijken, kades, havens, enzovoorts). De 
tekorten worden daarmee alleen maar 
groter en kunnen oplopen tot vele 
miljoenen per jaar. Met inzicht in deze 
financiële ontwikkelingen is het logisch 
dat er keuzes gemaakt moeten worden 
om de gemeentefinanciën gezond te 
houden.

Beleidsnota Kunst Cultuur en Erfgoed
Na een zorgvuldig voorbereidingstraject, 
waarin alle belanghebbenden de 
mogelijkheid hebben gehad om mee te 
denken, heeft de gemeenteraad op 13 
april de beleidsnota ‘Kunst Cultuur en 
Erfgoed’ vastgesteld. Tijdens de 
bespreking van die beleidsnota heeft de 
SGP-fractie aangegeven dat wat ons 
betreft kunst en cultuur meer is dan 
alleen maar het organiseren van festivals. 
Ons eiland heeft namelijk al zoveel moois 
te bieden en hoe kunnen we dat op een 
zo goed mogelijke manier voor het 
voetlicht halen. Kijk bijvoorbeeld maar 
eens naar het prachtige culturele erfgoed 
dat onze gemeente rijk is, zoals onze 
historische kerkgebouwen. Dit erfgoed 
leent zich uitstekend voor een cultureel 
programma, waarbij een verwijzing naar 
de functie van een kerkgebouw uiteraard 
niet mag ontbreken. Daarnaast kan het 
stimuleren (en mogelijk ook faciliteren) 
van ontwikkelingen in de musea die ons 
eiland rijk zijn, op onze steun rekenen. 
Deze musea bieden programma’s aan die  
ook voor onze gezinnen aantrekkelijk zijn. 
Een breed cultureel aanbod, dat recht 
doet aan de diversiteit aan inwoners op 
ons eiland, is wat de SGP-fractie van 
belang en daar zullen we de komende tijd 
ook aandacht voor (blijven) vragen. 

Integraal Huisvestingsplan
Op ons eiland staan diverse oude school-
gebouwen die dringend aan vervangende 
nieuwbouw of aan een grondige 
levensduurverlengende verbouwing toe 
zijn. Dat vraagt om actie, want onze 
kinderen verdienen een verzorgd en fris 
klaslokaal. Om goed onderwijs te kunnen 
geven is ook een goed schoolgebouw 
nodig. Daarom werd op 11 april 2019 het 
Integraal Huisvestingplan (IHP) voor 
schoolgebouwen op ons eiland unaniem 
door de gemeenteraad vastgesteld. Voor 
sommige scholen is vervangende nieuw-
bouw de enigste optie, voorbeeld omdat 
de huidige staat van het gebouw te slecht 
is. Echter, bij andere scholen zou een 
levensduurverlengde renovatie een betere 
optie zijn. Zo’n renovatie is echter 
formeel nog niet mogelijk, omdat de 
onderwijshuisvestingsverordening daar 
geen ruimte voor laat. Daarom is het de 
bedoeling om deze verordening aan te 
passen, zodat die ruimte er wel komt. 
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FRACTUALITEITEN Teksten: SGP-fractie GO
Beeld: Jan van Broekhoven

Spreekuur fractievergadering
Als SGP-fractie bieden wij u de mogelijkheid om uw vragen te stellen aan de fractie. 
Tijdens de fractievergadering houden wij een ‘vragen-halfuurtje’ waar u van harte 
welkom bent. De fractievergaderingen worden doorgaans gehouden op de dinsdag 
voor de raadsvergadering en zijn te vinden via de agenda op onze site. Wel graag 
even vooraf aanmelden bij onze fractiesecretaris: pkieviet@sgpgo.nl 

Uiteraard mag zo’n renovatie niet meer 
kosten dan vervangende nieuwbouw. Als 
SGP-fractie steunen we dit voorstel van 
harte. Schoolbesturen zijn namelijk 
autonoom en moeten wat ons betreft de 
mogelijkheid hebben om te kiezen voor 
renovatie wanneer dit, binnen de 
vastgestelde kaders, meer 
(onderwijskundige) kansen biedt. 
Daarnaast past de mogelijkheid tot 
renovatie ook prima bij uitgangspunten 
als circulariteit en duurzaamheid. 
Waarom zouden we een gebouw wat 
prima te renoveren is gaan slopen?   

Warmtetransitievisie
Het is ongeveer anderhalf jaar geleden 
dat de gemeenteraad de 
warmtetransitievisie vaststelde. Hoe 
gaan we in 30 jaar een einde maken aan 
het gebruik van aardgas in de gebouwde 
omgeving? Nu is het alweer tijd 
geworden voor een update van dit plan. 
In de verstreken periode zijn een aantal 
dingen helder geworden. Op ons eiland 
zijn wij vooral aangewezen op een 
alternatief voor aardgas (bio/waterstof). 
Warmte van industrie of geothermie zijn 
op ons eiland niet of nauwelijks vinden. 
Elektrificatie is een ander alternatief. 
Zeker voor relatief jonge gebouwen zal 
dat te realiseren zijn via (een collectieve 
vorm van) warmtepompen. Elektrisch 
verwarmen is echter voor bedrijven en 
appartementen op korte termijn al een 
probleem, vanwege netcongestie. Er is 
geen ruimte op het energienet voor alle 
grote aansluitingen (3x 35 ampère en 
hoger) tot ongeveer 2030. Verder werd 
duidelijk dat er een grote uitdaging ligt 
voor particuliere huiseigenaren van een 
woning met een laag energielabel. 
Daarbij is de gemeente actief om de 
lagere inkomens naar zoveel mogelijk 
(helaas vaak ingewikkelde) 
subsidieregelingen door te verwijzen, 
zoals de ISDE. 

Tot slot verandert de wetgeving 
voortdurend en leven er nog veel vragen. 
Fundamentele vragen komen aan bod 
over wat warmte mag kosten; of dat 
voor elk dorp anders mag zijn en hoe dat 
zich verhoudt tot inwoners die hun huis 
al volledig zelfstandig hebben kunnen 
verduurzamen. Voor bedrijven en 
recreatiewoningen is er nog weinig 

geregeld, maar ook zij maken deel uit 
van de bebouwde omgeving en maken 
gebruik van ons gasnet. Komend najaar 
zal duidelijk worden hoeveel geld de 
gemeente van het Rijk ontvangt om dit 
te regelen. Op basis daarvan kunnen wij 
als gemeente ook verdere stappen 
maken. Het uitgangpunt blijft: ‘boter bij 
de vis’…

Spuiplein
Over de ontwikkelingen op het Spuiplein 
in Middelharnis zijn al veel woorden 
gevallen. Moeten hier nu wel woningen 
komen? Blijven er nu voldoende 
parkeerplaatsen achter D’n Diek? Is er 
wel voldoende geluisterd naar alle 
belanghebbenden? In aanloop naar de 
besluitvorming over het Spuiplein 
hebben we hier als fractie ook goed over 
nagedacht. Daarbij hebben we ook de 
BIZ gesproken, als vertegenwoordiger 
van de winkeliers op D’n Diek. Een 
aantal argumenten hebben ons doen 
besluiten om positief in te stemmen met 
deze ontwikkeling. De planvorming is op 
basis van eerdere opmerkingen 
behoorlijk aangepast. Zo zijn er nu veel 
minder woningen voorzien als eerst 
bedacht. Ook zijn er meer groene 
elementen in het plan gekomen. 
Daarnaast ligt er de garantie dat de 
afname van parkeerplaatsen op het 
Spuiplein ruimschoots wordt 
gecompenseerd op een nieuw aan te 
leggen parkeerterrein aan de 
Sommelsdijkse Havendijk. Dit 
parkeerterrein wordt straks middels een 
brug en voetpad rechtstreeks verbonden 
met D’n Diek. Als we hierbij bedenken 
dat ook de opgangen naar D’n Diek 
kunnen worden aangepakt, zien we dat 
de gehele gebiedsontwikkeling een 
kwaliteitsimpuls geeft aan een nu wel 
erg rommelig gebied. Belangrijk hierbij 
is de toevoeging van 23 betaalbare 
woningen in het centrum van 
Middelharnis. Hiermee zullen we veel 
woningzoekenden een groot plezier 
doen. Ontwikkelingen in bestaand gebied 
liggen gevoelig. Dat hebben we ook 
rondom het Spuiplein gemerkt. Maar 
alles zorgvuldig afwegende zijn we als 
fractie blij met deze ontwikkeling.
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Fractualiteiten
In deze rubriek is er aandacht voor diverse lopende zaken binnen 
de gemeente en gemeenteraad. Deze keer over het 
ontwikkelkader verblijfsrecreatie, de Kadernota, de Huisvesting 
van scholen, Warmtetransitie, Kunst & Cultuur, ons afval en het 
Spuiplein in Middelharnis. Op onze website vindt u meer bijdragen 
van de fractie in de gemeenteraad. 

Ontwikkelkader verblijfsrecreatie
Het ontwikkelkader is in 2019 vastgesteld 
als afwegingskader voor initiatiefnemers 
die een plan op het gebied van 
verblijfsrecreatie willen indienen. Met het 
ontwikkelkader is vrij snel te zien of zo’n 
initiatief past in het gemeentelijk beleid. 
Destijds is afgesproken om het 
ontwikkelkader te evalueren. Dat is 
inmiddels gebeurd. Eind 2022 is in de 
gemeenteraad een gewijzigd voorstel 
besproken. Dat gewijzigde voorstel ging 
voor de SGP niet ver genoeg. Daarom 
hebben wij een amendement ingediend 
om het ontwikkelkader nog wat verder 
aan te scherpen. Er is men name kritisch 
gekeken naar ontwikkelingen op de kop 
van het eiland, waar de druk vanuit het 
toerisme door inwoners als hoog ervaren 
wordt. Dat blijkt uit een 
bewonersonderzoek. Met het 
amendement regelen we dat er ruimte 
blijft voor recreatief kamperen, dat 
verdere verstening (meer 
bungalowparken) voorkomen wordt en dat 

wonen en recreatie zoveel mogelijk 
gescheiden blijft. Dit is in lijn met onze 
inbreng voor het coalitieprogramma, 
waarin genoemd staat dat in onze kernen 
de woonfunctie voorrang heeft, dat we de 
kop van het eiland ontzien en dat er 
aandacht moet zijn voor de balans met en 
draagkracht van de omgeving. 

Kadernota
De Kadernota is een document, waarin de 
gemeenteraad (financiële) kaders 
meegeeft aan het college voor de 
begroting van de komende jaren. Deze 
nota wordt doorgaans net voor het 
zomerreces vastgesteld. Vorig jaar werd 
al duidelijk dat vanaf 2026 de 

onzekerheid over de algemene uitkering 
van het Rijk groter wordt. Het 
meerjarenperspectief laat zien dat er een 
aantal miljoenen euro’s aan tekorten 
zullen ontstaan. Daarnaast heeft de 
gemeente nog behoorlijk wat uitgaven 
voor de boeg, die vorig jaar nog niet 
financieel vertaald waren. Zo is er een 
bijstelling geweest voor de bouw van 
nieuwe scholen, die duurder uitpakt door 
onder andere een verhoging van de 
bouwkosten. Inmiddels is er ook een 
doorkijkje gegeven in de zogenoemde PM-
posten. Een aantal gebouwen zijn hard 
aan vernieuwing of renovatie toe. Denk 
bijvoorbeeld aan het zwembad (De 
Staver) en het gemeentehuis. Kosten die 
jaarlijks op de begroting blijven drukken. 
Ook staan we aan de lat voor grote 
investeringen in onze civiele kunstwerken 
(dijken, kades, havens, enzovoorts). De 
tekorten worden daarmee alleen maar 
groter en kunnen oplopen tot vele 
miljoenen per jaar. Met inzicht in deze 
financiële ontwikkelingen is het logisch 
dat er keuzes gemaakt moeten worden 
om de gemeentefinanciën gezond te 
houden.

Beleidsnota Kunst Cultuur en Erfgoed
Na een zorgvuldig voorbereidingstraject, 
waarin alle belanghebbenden de 
mogelijkheid hebben gehad om mee te 
denken, heeft de gemeenteraad op 13 
april de beleidsnota ‘Kunst Cultuur en 
Erfgoed’ vastgesteld. Tijdens de 
bespreking van die beleidsnota heeft de 
SGP-fractie aangegeven dat wat ons 
betreft kunst en cultuur meer is dan 
alleen maar het organiseren van festivals. 
Ons eiland heeft namelijk al zoveel moois 
te bieden en hoe kunnen we dat op een 
zo goed mogelijke manier voor het 
voetlicht halen. Kijk bijvoorbeeld maar 
eens naar het prachtige culturele erfgoed 
dat onze gemeente rijk is, zoals onze 
historische kerkgebouwen. Dit erfgoed 
leent zich uitstekend voor een cultureel 
programma, waarbij een verwijzing naar 
de functie van een kerkgebouw uiteraard 
niet mag ontbreken. Daarnaast kan het 
stimuleren (en mogelijk ook faciliteren) 
van ontwikkelingen in de musea die ons 
eiland rijk zijn, op onze steun rekenen. 
Deze musea bieden programma’s aan die  
ook voor onze gezinnen aantrekkelijk zijn. 
Een breed cultureel aanbod, dat recht 
doet aan de diversiteit aan inwoners op 
ons eiland, is wat de SGP-fractie van 
belang en daar zullen we de komende tijd 
ook aandacht voor (blijven) vragen. 

Integraal Huisvestingsplan
Op ons eiland staan diverse oude school-
gebouwen die dringend aan vervangende 
nieuwbouw of aan een grondige 
levensduurverlengende verbouwing toe 
zijn. Dat vraagt om actie, want onze 
kinderen verdienen een verzorgd en fris 
klaslokaal. Om goed onderwijs te kunnen 
geven is ook een goed schoolgebouw 
nodig. Daarom werd op 11 april 2019 het 
Integraal Huisvestingplan (IHP) voor 
schoolgebouwen op ons eiland unaniem 
door de gemeenteraad vastgesteld. Voor 
sommige scholen is vervangende nieuw-
bouw de enigste optie, voorbeeld omdat 
de huidige staat van het gebouw te slecht 
is. Echter, bij andere scholen zou een 
levensduurverlengde renovatie een betere 
optie zijn. Zo’n renovatie is echter 
formeel nog niet mogelijk, omdat de 
onderwijshuisvestingsverordening daar 
geen ruimte voor laat. Daarom is het de 
bedoeling om deze verordening aan te 
passen, zodat die ruimte er wel komt. 
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FRACTUALITEITEN Teksten: SGP-fractie GO
Beeld: Jan van Broekhoven

Spreekuur fractievergadering
Als SGP-fractie bieden wij u de mogelijkheid om uw vragen te stellen aan de fractie. 
Tijdens de fractievergadering houden wij een ‘vragen-halfuurtje’ waar u van harte 
welkom bent. De fractievergaderingen worden doorgaans gehouden op de dinsdag 
voor de raadsvergadering en zijn te vinden via de agenda op onze site. Wel graag 
even vooraf aanmelden bij onze fractiesecretaris: pkieviet@sgpgo.nl 

Uiteraard mag zo’n renovatie niet meer 
kosten dan vervangende nieuwbouw. Als 
SGP-fractie steunen we dit voorstel van 
harte. Schoolbesturen zijn namelijk 
autonoom en moeten wat ons betreft de 
mogelijkheid hebben om te kiezen voor 
renovatie wanneer dit, binnen de 
vastgestelde kaders, meer 
(onderwijskundige) kansen biedt. 
Daarnaast past de mogelijkheid tot 
renovatie ook prima bij uitgangspunten 
als circulariteit en duurzaamheid. 
Waarom zouden we een gebouw wat 
prima te renoveren is gaan slopen?   

Warmtetransitievisie
Het is ongeveer anderhalf jaar geleden 
dat de gemeenteraad de 
warmtetransitievisie vaststelde. Hoe 
gaan we in 30 jaar een einde maken aan 
het gebruik van aardgas in de gebouwde 
omgeving? Nu is het alweer tijd 
geworden voor een update van dit plan. 
In de verstreken periode zijn een aantal 
dingen helder geworden. Op ons eiland 
zijn wij vooral aangewezen op een 
alternatief voor aardgas (bio/waterstof). 
Warmte van industrie of geothermie zijn 
op ons eiland niet of nauwelijks vinden. 
Elektrificatie is een ander alternatief. 
Zeker voor relatief jonge gebouwen zal 
dat te realiseren zijn via (een collectieve 
vorm van) warmtepompen. Elektrisch 
verwarmen is echter voor bedrijven en 
appartementen op korte termijn al een 
probleem, vanwege netcongestie. Er is 
geen ruimte op het energienet voor alle 
grote aansluitingen (3x 35 ampère en 
hoger) tot ongeveer 2030. Verder werd 
duidelijk dat er een grote uitdaging ligt 
voor particuliere huiseigenaren van een 
woning met een laag energielabel. 
Daarbij is de gemeente actief om de 
lagere inkomens naar zoveel mogelijk 
(helaas vaak ingewikkelde) 
subsidieregelingen door te verwijzen, 
zoals de ISDE. 

Tot slot verandert de wetgeving 
voortdurend en leven er nog veel vragen. 
Fundamentele vragen komen aan bod 
over wat warmte mag kosten; of dat 
voor elk dorp anders mag zijn en hoe dat 
zich verhoudt tot inwoners die hun huis 
al volledig zelfstandig hebben kunnen 
verduurzamen. Voor bedrijven en 
recreatiewoningen is er nog weinig 

geregeld, maar ook zij maken deel uit 
van de bebouwde omgeving en maken 
gebruik van ons gasnet. Komend najaar 
zal duidelijk worden hoeveel geld de 
gemeente van het Rijk ontvangt om dit 
te regelen. Op basis daarvan kunnen wij 
als gemeente ook verdere stappen 
maken. Het uitgangpunt blijft: ‘boter bij 
de vis’…

Spuiplein
Over de ontwikkelingen op het Spuiplein 
in Middelharnis zijn al veel woorden 
gevallen. Moeten hier nu wel woningen 
komen? Blijven er nu voldoende 
parkeerplaatsen achter D’n Diek? Is er 
wel voldoende geluisterd naar alle 
belanghebbenden? In aanloop naar de 
besluitvorming over het Spuiplein 
hebben we hier als fractie ook goed over 
nagedacht. Daarbij hebben we ook de 
BIZ gesproken, als vertegenwoordiger 
van de winkeliers op D’n Diek. Een 
aantal argumenten hebben ons doen 
besluiten om positief in te stemmen met 
deze ontwikkeling. De planvorming is op 
basis van eerdere opmerkingen 
behoorlijk aangepast. Zo zijn er nu veel 
minder woningen voorzien als eerst 
bedacht. Ook zijn er meer groene 
elementen in het plan gekomen. 
Daarnaast ligt er de garantie dat de 
afname van parkeerplaatsen op het 
Spuiplein ruimschoots wordt 
gecompenseerd op een nieuw aan te 
leggen parkeerterrein aan de 
Sommelsdijkse Havendijk. Dit 
parkeerterrein wordt straks middels een 
brug en voetpad rechtstreeks verbonden 
met D’n Diek. Als we hierbij bedenken 
dat ook de opgangen naar D’n Diek 
kunnen worden aangepakt, zien we dat 
de gehele gebiedsontwikkeling een 
kwaliteitsimpuls geeft aan een nu wel 
erg rommelig gebied. Belangrijk hierbij 
is de toevoeging van 23 betaalbare 
woningen in het centrum van 
Middelharnis. Hiermee zullen we veel 
woningzoekenden een groot plezier 
doen. Ontwikkelingen in bestaand gebied 
liggen gevoelig. Dat hebben we ook 
rondom het Spuiplein gemerkt. Maar 
alles zorgvuldig afwegende zijn we als 
fractie blij met deze ontwikkeling.
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Acute zorg moet dichtbij blijven
In gesprek met Koos Moerland, bestuursvoorzitter CuraMare

Op een zonnige vrijdagmiddag in juni nam Koos Moerland, bestuursvoorzitter van 
CuraMare, uitgebreid de tijd om met redactieleden Peter Grinwis en Ad Versluis te praten 
over de toekomst van de zorg op Goeree-Overflakkee. Zijn visie hierop, maar ook zijn 
zorgen hierover kwamen aan de orde. 
Koos Moerland begint met de vermelding dat het nieuwe 
Strategisch Plan van CuraMare net gereed is. Dat heeft als 
titel gekregen ‘Zorg voor Elkaar’. Hij licht deze titel toe: 
‘Het is onze ambitie om de zorg in de regio beschikbaar te 
laten blijven voor de bewoners van de eilanden. De acute 
zorg moet dicht bij de inwoners van de eilanden blijven 
staan. Dat is niet in de eerste plaats vanuit CuraMare 
gedacht, maar vanuit de bewoners. Hiervoor is het ook 
noodzakelijk dat bewoners, bedrijven en de zorgsector met 
elkaar samenwerken.’

Spoedeisende hulp (SEH)
Een belangrijk onderdeel van de acute zorg is de SEH in het 
ziekenhuis van Dirksland. Waarom is het zo belangrijk om 
de SEH op het eiland te behouden? ‘Het is hier anders dan 
in een regio met meer ziekenhuizen bij elkaar. Je bent te 
ver weg van een ander ziekenhuis en als er gedoe is met de 
bruggen dan kom je het eiland gewoon niet af. De acute 
zorg is misschien wel dé reden dat er een ziekenhuis op het 

eiland is. En het ziekenhuis wil niet zonder acute zorg 
komen te zitten, omdat dit zo belangrijk is voor de 
bewoners van het eiland. Stel: je hebt geen SEH meer, dan 
heb je ook geen IC meer, dan kun je hier ook niet meer 
bevallen en kunnen we ook geen ingewikkelde operaties 
meer doen. Alleen de laagcomplexe zorg blijft dan hier. 
Zouden er dan nog dokters en verpleegkundigen zijn die in 
het ziekenhuis willen werken? Dat is best heftig. Op dit 
moment biedt het ziekenhuis wat werkgelegenheid betreft 
meer dan 1000 banen. Ook zorgt het ziekenhuis voor 
indirecte banen bij bedrijven die diensten leveren en 
daarmee zijn we dus van groot economisch belang voor het 
eiland.’

Volgens Koos Moerland vindt minister Kuipers niet dat de 
acute zorg in Dirksland dicht moet. Maar door de 
voorgestelde manier van organiseren zou het zomaar 
kunnen zijn dat het ziekenhuis de beschikbaarheidsgelden, 
om een SEH in stand te houden, kwijt kan raken. 

In Nederland bestaat nu een wettelijke norm voor de 
aanrijtijden van spoedzorg in de ziekenhuizen. Alle 
inwoners van Nederland moeten binnen 45 minuten met een 
ambulance de spoedeisende hulp in een ziekenhuis kunnen 
bereiken. De beschikbaarheidsgelden om de SEH op het 
eiland in stand te houden is gekoppeld aan deze 45 minuten 
norm. Voor het ziekenhuis in Dirksland gaat het om €3,5 
miljoen op een omzet van €120 miljoen, dat is dus een 
substantieel bedrag. 
 
Moerland schat in dat de 45 minuten norm geschrapt gaat 
worden. Wat dit betekent voor de beschikbaarheids-
vergoeding is echter niet duidelijk en daarom volgt hij de 
politieke ontwikkelingen met een onrustig gevoel. ‘Ons 
ziekenhuis kan dan financieel onder druk komen te staan.’ 
Dat is overigens nu al het geval. Het voldoen aan alle regels 
drukt bij een regionaal ziekenhuis veel zwaarder op de 
exploitatie dan bij een groter ziekenhuis. Daarom hebben 
we in ons strategisch plan opgenomen dat we de zorg echt 
samen moeten gaan organiseren. Dat is ook het verhaal van 
het platform Paulina.nu. Samen de goede dingen doen om 
de zorg dichtbij te houden. Samen met de bevolking en het 
bedrijfsleven. We moeten net een beetje meer samen doen 
dan een gemiddeld ziekenhuis. Ik heb weleens geroepen: ‘Ik 
wil een eigen zorgpolis.’ Stel dat je een eigen polis zou 
hebben voor de Zuid-Hollandse eilanden, dan zou je geld 
kunnen besparen. Een ledenvergadering zou dan het 
hoogste orgaan moeten zijn. De bevolking, als leden, zou 
daarmee het laatste woord moeten hebben en als bestuur 
zouden we dan verantwoording moeten afleggen aan onze 
leden/inwoners. De zorg is immers van de inwoners van 
onze regio. Er is in dit kader op het eiland weleens 
geopperd dat €1,- per maand extra per bewoner van de 
eilanden al heel veel zou helpen om de acute zorg te 
behouden.’

Innovatie in de zorg
We stellen de vraag wat CuraMare doet op innovatiegebied 
om aan de toenemende zorgvraag te kunnen blijven 
voldoen. Een voorbeeld hiervan is het samenwerkings-

project tussen de vakgroep longgeneeskunde en de 
zorggroep Haringvliet over het gezamenlijk 
implementeren van Telemonitoring in de zorg voor 
COPD patiënten. Het is de ambitie om dit zodanig te 
implementeren dat de kwaliteit van zorg voor de 
patiënt toeneemt, de zorgvraag wordt geremt en 
samenwerking tussen huisarts en medisch specialist 
wordt versterkt.

Er is echter nog steeds geen sprake van één centrale 
patiëntendatabase. Een elektronisch patiëntendossier 
is wel beschikbaar, maar zorgverleners in het 
ziekenhuis kunnen niet in het dossier bij de huisarts 
kijken. Per zorgverlener is alles wel elektronisch 
georganiseerd, maar de uitwisseling van gegevens 
tussen zorgverleners gaat nog steeds niet goed. De zorg 
steekt al jaren veel energie, tijd en geld in het 
uitwisselen van gegevens, maar het resultaat is 
bedroevend. Er is tenminste een regionaal 
patiëntendossier nodig. Bij overdracht van zorg heeft 
iedere zorgaanbieder dan dezelfde informatie en gaat 
er geen cruciale informatie verloren. Dat zou betere 
patiëntenzorg opleveren. Meteen is dan, bijvoorbeeld 
bij een spoedopname in het ziekenhuis, duidelijk welke 
medicijnen er al worden gebruikt. 

‘We willen als CuraMare met name voorop lopen als het 
gaat over innovatieve manieren van organiseren en het 
organiseren van samenwerking met anderen. Dat is op 
het eiland ook noodzakelijk. Praktisch zie je dit 
bijvoorbeeld al in de afspraken die gemaakt zijn met 
het Maasstad ziekenhuis. We hebben bijvoorbeeld 
samen één IC met twee locaties. Zo houden we de zorg 
dichtbij.’

Een ander voorbeeld van samenwerking heeft te maken 
met de renovatie van de Haringvlietbrug en de files die 
hierdoor ontstaan. Om de acute zorg, ook in deze 
periode van brugafsluiting, beschikbaar te houden, 
hebben we in overleg met de gemeente bijvoorbeeld 
helikopters van de kustwacht beschikbaar gekregen om 
er voor te kunnen zorgen dat mensen, zo nodig, tijdig 
acute zorg kunnen ontvangen.’

Arbeidsmarkt
Ook de krapte op de arbeidsmarkt komt aan de orde. 
Dat is volgens Koos Moerland een serieus probleem. 
Ook CuraMare heeft hier zeker last van. In het 
ziekenhuis valt het nog enigszins mee, maar in de 
thuis- en ouderenzorg ligt dat heel anders. De vraag 
naar ziekenhuiszorg stijgt de komende jaren naar 
verwachting met 12% en de vraag naar thuis- en 
ouderenzorg met 40%!
‘Eén op de zeven werkenden in Nederland is nu 
werkzaam in de zorg. Als we als samenleving niets 
doen, dan moet dat één op vier werkenden worden. 

Lees verder op pagina15
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Acute zorg moet dichtbij blijven
In gesprek met Koos Moerland, bestuursvoorzitter CuraMare

Op een zonnige vrijdagmiddag in juni nam Koos Moerland, bestuursvoorzitter van 
CuraMare, uitgebreid de tijd om met redactieleden Peter Grinwis en Ad Versluis te praten 
over de toekomst van de zorg op Goeree-Overflakkee. Zijn visie hierop, maar ook zijn 
zorgen hierover kwamen aan de orde. 
Koos Moerland begint met de vermelding dat het nieuwe 
Strategisch Plan van CuraMare net gereed is. Dat heeft als 
titel gekregen ‘Zorg voor Elkaar’. Hij licht deze titel toe: 
‘Het is onze ambitie om de zorg in de regio beschikbaar te 
laten blijven voor de bewoners van de eilanden. De acute 
zorg moet dicht bij de inwoners van de eilanden blijven 
staan. Dat is niet in de eerste plaats vanuit CuraMare 
gedacht, maar vanuit de bewoners. Hiervoor is het ook 
noodzakelijk dat bewoners, bedrijven en de zorgsector met 
elkaar samenwerken.’

Spoedeisende hulp (SEH)
Een belangrijk onderdeel van de acute zorg is de SEH in het 
ziekenhuis van Dirksland. Waarom is het zo belangrijk om 
de SEH op het eiland te behouden? ‘Het is hier anders dan 
in een regio met meer ziekenhuizen bij elkaar. Je bent te 
ver weg van een ander ziekenhuis en als er gedoe is met de 
bruggen dan kom je het eiland gewoon niet af. De acute 
zorg is misschien wel dé reden dat er een ziekenhuis op het 

eiland is. En het ziekenhuis wil niet zonder acute zorg 
komen te zitten, omdat dit zo belangrijk is voor de 
bewoners van het eiland. Stel: je hebt geen SEH meer, dan 
heb je ook geen IC meer, dan kun je hier ook niet meer 
bevallen en kunnen we ook geen ingewikkelde operaties 
meer doen. Alleen de laagcomplexe zorg blijft dan hier. 
Zouden er dan nog dokters en verpleegkundigen zijn die in 
het ziekenhuis willen werken? Dat is best heftig. Op dit 
moment biedt het ziekenhuis wat werkgelegenheid betreft 
meer dan 1000 banen. Ook zorgt het ziekenhuis voor 
indirecte banen bij bedrijven die diensten leveren en 
daarmee zijn we dus van groot economisch belang voor het 
eiland.’

Volgens Koos Moerland vindt minister Kuipers niet dat de 
acute zorg in Dirksland dicht moet. Maar door de 
voorgestelde manier van organiseren zou het zomaar 
kunnen zijn dat het ziekenhuis de beschikbaarheidsgelden, 
om een SEH in stand te houden, kwijt kan raken. 

In Nederland bestaat nu een wettelijke norm voor de 
aanrijtijden van spoedzorg in de ziekenhuizen. Alle 
inwoners van Nederland moeten binnen 45 minuten met een 
ambulance de spoedeisende hulp in een ziekenhuis kunnen 
bereiken. De beschikbaarheidsgelden om de SEH op het 
eiland in stand te houden is gekoppeld aan deze 45 minuten 
norm. Voor het ziekenhuis in Dirksland gaat het om €3,5 
miljoen op een omzet van €120 miljoen, dat is dus een 
substantieel bedrag. 
 
Moerland schat in dat de 45 minuten norm geschrapt gaat 
worden. Wat dit betekent voor de beschikbaarheids-
vergoeding is echter niet duidelijk en daarom volgt hij de 
politieke ontwikkelingen met een onrustig gevoel. ‘Ons 
ziekenhuis kan dan financieel onder druk komen te staan.’ 
Dat is overigens nu al het geval. Het voldoen aan alle regels 
drukt bij een regionaal ziekenhuis veel zwaarder op de 
exploitatie dan bij een groter ziekenhuis. Daarom hebben 
we in ons strategisch plan opgenomen dat we de zorg echt 
samen moeten gaan organiseren. Dat is ook het verhaal van 
het platform Paulina.nu. Samen de goede dingen doen om 
de zorg dichtbij te houden. Samen met de bevolking en het 
bedrijfsleven. We moeten net een beetje meer samen doen 
dan een gemiddeld ziekenhuis. Ik heb weleens geroepen: ‘Ik 
wil een eigen zorgpolis.’ Stel dat je een eigen polis zou 
hebben voor de Zuid-Hollandse eilanden, dan zou je geld 
kunnen besparen. Een ledenvergadering zou dan het 
hoogste orgaan moeten zijn. De bevolking, als leden, zou 
daarmee het laatste woord moeten hebben en als bestuur 
zouden we dan verantwoording moeten afleggen aan onze 
leden/inwoners. De zorg is immers van de inwoners van 
onze regio. Er is in dit kader op het eiland weleens 
geopperd dat €1,- per maand extra per bewoner van de 
eilanden al heel veel zou helpen om de acute zorg te 
behouden.’

Innovatie in de zorg
We stellen de vraag wat CuraMare doet op innovatiegebied 
om aan de toenemende zorgvraag te kunnen blijven 
voldoen. Een voorbeeld hiervan is het samenwerkings-

project tussen de vakgroep longgeneeskunde en de 
zorggroep Haringvliet over het gezamenlijk 
implementeren van Telemonitoring in de zorg voor 
COPD patiënten. Het is de ambitie om dit zodanig te 
implementeren dat de kwaliteit van zorg voor de 
patiënt toeneemt, de zorgvraag wordt geremt en 
samenwerking tussen huisarts en medisch specialist 
wordt versterkt.

Er is echter nog steeds geen sprake van één centrale 
patiëntendatabase. Een elektronisch patiëntendossier 
is wel beschikbaar, maar zorgverleners in het 
ziekenhuis kunnen niet in het dossier bij de huisarts 
kijken. Per zorgverlener is alles wel elektronisch 
georganiseerd, maar de uitwisseling van gegevens 
tussen zorgverleners gaat nog steeds niet goed. De zorg 
steekt al jaren veel energie, tijd en geld in het 
uitwisselen van gegevens, maar het resultaat is 
bedroevend. Er is tenminste een regionaal 
patiëntendossier nodig. Bij overdracht van zorg heeft 
iedere zorgaanbieder dan dezelfde informatie en gaat 
er geen cruciale informatie verloren. Dat zou betere 
patiëntenzorg opleveren. Meteen is dan, bijvoorbeeld 
bij een spoedopname in het ziekenhuis, duidelijk welke 
medicijnen er al worden gebruikt. 

‘We willen als CuraMare met name voorop lopen als het 
gaat over innovatieve manieren van organiseren en het 
organiseren van samenwerking met anderen. Dat is op 
het eiland ook noodzakelijk. Praktisch zie je dit 
bijvoorbeeld al in de afspraken die gemaakt zijn met 
het Maasstad ziekenhuis. We hebben bijvoorbeeld 
samen één IC met twee locaties. Zo houden we de zorg 
dichtbij.’

Een ander voorbeeld van samenwerking heeft te maken 
met de renovatie van de Haringvlietbrug en de files die 
hierdoor ontstaan. Om de acute zorg, ook in deze 
periode van brugafsluiting, beschikbaar te houden, 
hebben we in overleg met de gemeente bijvoorbeeld 
helikopters van de kustwacht beschikbaar gekregen om 
er voor te kunnen zorgen dat mensen, zo nodig, tijdig 
acute zorg kunnen ontvangen.’

Arbeidsmarkt
Ook de krapte op de arbeidsmarkt komt aan de orde. 
Dat is volgens Koos Moerland een serieus probleem. 
Ook CuraMare heeft hier zeker last van. In het 
ziekenhuis valt het nog enigszins mee, maar in de 
thuis- en ouderenzorg ligt dat heel anders. De vraag 
naar ziekenhuiszorg stijgt de komende jaren naar 
verwachting met 12% en de vraag naar thuis- en 
ouderenzorg met 40%!
‘Eén op de zeven werkenden in Nederland is nu 
werkzaam in de zorg. Als we als samenleving niets 
doen, dan moet dat één op vier werkenden worden. 

Lees verder op pagina15
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Het Integraal Zorgakkoord beoogt de zorg in Nederland 
toegankelijk te houden. Daarom moet er onder andere 
getransformeerd worden naar meer preventieve en digitale 
vormen van zorg. Aandacht voor gezond leven helpt 
natuurlijk en het idee is ook dat je met technologie veel op 
kunt lossen. Daarnaast zal er meer inzet van vrijwilligers en 
mantelzorgers nodig zijn, ook al is dat in deze tijd, waarin 
er vaak door beide partners wordt gewerkt, moeilijk te 
realiseren.’

Binnen CuraMare is vorig jaar met name veel zogenaamd 
‘Personeel-niet-in-loondienst’ (PNIL) ingehuurd voor de 
ouderenzorg. Moerland vindt dat niet optimaal. Zulke 
arbeidskrachten kennen de cultuur, de organisatie, de 
bewoners en de collega`s niet goed. Op dit moment is er 
gelukkig minder inzet van uitzendkrachten en ZZP’ers 
nodig. ‘De samenwerking met de verschillende 
beroepsopleidingen loopt overigens goed. We leiden nog 
altijd veel nieuwe vakmensen op. Dit zorgt er voor dat we 
hier nog redelijk goed aan mensen kunnen komen.’

Volgens Koos Moerland zouden we naar een aanzienlijk 
hoger inwonersaantal op het eiland moeten om de 
zorgvoorzieningen optimaal te houden. Volgens hem zijn 
enkele tienduizenden bewoners erbij tenminste nodig. Hij 
geeft de SGP de boodschap mee om er voor te zorgen dat 
de jonge mensen op het eiland kunnen blijven wonen. Daar 
zou meer aan gedaan moeten worden. ‘Jonge mensen 
kunnen dan ook bij CuraMare komen werken. Zorg er ook 
voor dat er meer interessante bedrijven naar het eiland 
willen komen, bijvoorbeeld door de grondprijzen en het 
vestigingsklimaat aantrekkelijk te maken!’

Toekomstbestendige ouderenzorg
We stellen de vraag hoe gewaarborgd kan worden dat er 
ook in de toekomst goede ouderenzorg op ons eiland is. 
Moerland geeft aan dat er op dit moment weer wachtlijsten 
zijn. ‘We proberen daarom te faciliteren dat mensen langer 

thuis kunnen blijven wonen. De bewustwordingscam-
pagne ‘De Goede Nieuwe Tijd’ wil een aanzet geven om 
weer meer om te zien naar elkaar. Dan kunnen mensen 
langer in hun vertrouwde omgeving blijven wonen. De 
kerken kunnen hier ook meer bij betrokken worden.’ 
De zorg wordt nu gehinderd door veel administratieve 
rompslomp. Dat zou veel minder moeten worden. Die 
vrijgevallen uren zouden dan ook weer meer personeel 
op kunnen leveren, dat echt in de zorg aan de slag kan 
gaan. Om de zorg in de toekomst overeind te houden, 
moeten we niet alleen naar de zorgprofessionals kijken. 
Als samenleving zullen we terug moeten naar een 
situatie van meer omzien naar elkaar.’

Koos Moerland adviseert de landelijke politiek, en dus 
ook de SGP, om meer aandacht te hebben voor de 
regio’s. De politiek neigt, volgens hem, steeds meer 
naar een situatie waarin men centraal gaat denken. 
Maar ook voor het toekomstbestendig maken van de 
ouderenzorg geldt weer dat het draagvlak voor de zorg 
in de regio’s versterkt moet worden. Dat betekent: 
meer woningen en meer bedrijven!

Identiteit
Tot slot stellen we de vraag hoe het protestants 
christelijke karakter van het ziekenhuis in de praktijk 
wordt uitgedragen. ‘Alle verpleegkundigen zijn getraind 
in zingeving. We vinden het van belang dat we het met 
de patiënten over zingevingsvragen kunnen hebben. 
Daarom zijn er ‘aandachtsvelders’ op de afdelingen 
aangesteld. Een aandachtsvelder is een zorgmede-
werker die alles van een onderwerp weet. Daarnaast 
wordt geïnvesteerd in geestelijke verzorging. We geven 
in ons beleid het gesprek over ethische vraagstukken 
nadrukkelijk een plek. We krijgen van patiënten vaak 
terug dat het hier wat sfeer betreft toch anders is dan 
in andere ziekenhuizen. Er is echt plaats voor iedereen, 
welke levensovertuiging men ook heeft.’

Tekst: Ad Versluis & Peter Grinwis
Beeld: SGP GO
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toegankelijk te houden. Daarom moet er onder andere 
getransformeerd worden naar meer preventieve en digitale 
vormen van zorg. Aandacht voor gezond leven helpt 
natuurlijk en het idee is ook dat je met technologie veel op 
kunt lossen. Daarnaast zal er meer inzet van vrijwilligers en 
mantelzorgers nodig zijn, ook al is dat in deze tijd, waarin 
er vaak door beide partners wordt gewerkt, moeilijk te 
realiseren.’

Binnen CuraMare is vorig jaar met name veel zogenaamd 
‘Personeel-niet-in-loondienst’ (PNIL) ingehuurd voor de 
ouderenzorg. Moerland vindt dat niet optimaal. Zulke 
arbeidskrachten kennen de cultuur, de organisatie, de 
bewoners en de collega`s niet goed. Op dit moment is er 
gelukkig minder inzet van uitzendkrachten en ZZP’ers 
nodig. ‘De samenwerking met de verschillende 
beroepsopleidingen loopt overigens goed. We leiden nog 
altijd veel nieuwe vakmensen op. Dit zorgt er voor dat we 
hier nog redelijk goed aan mensen kunnen komen.’

Volgens Koos Moerland zouden we naar een aanzienlijk 
hoger inwonersaantal op het eiland moeten om de 
zorgvoorzieningen optimaal te houden. Volgens hem zijn 
enkele tienduizenden bewoners erbij tenminste nodig. Hij 
geeft de SGP de boodschap mee om er voor te zorgen dat 
de jonge mensen op het eiland kunnen blijven wonen. Daar 
zou meer aan gedaan moeten worden. ‘Jonge mensen 
kunnen dan ook bij CuraMare komen werken. Zorg er ook 
voor dat er meer interessante bedrijven naar het eiland 
willen komen, bijvoorbeeld door de grondprijzen en het 
vestigingsklimaat aantrekkelijk te maken!’

Toekomstbestendige ouderenzorg
We stellen de vraag hoe gewaarborgd kan worden dat er 
ook in de toekomst goede ouderenzorg op ons eiland is. 
Moerland geeft aan dat er op dit moment weer wachtlijsten 
zijn. ‘We proberen daarom te faciliteren dat mensen langer 

thuis kunnen blijven wonen. De bewustwordingscam-
pagne ‘De Goede Nieuwe Tijd’ wil een aanzet geven om 
weer meer om te zien naar elkaar. Dan kunnen mensen 
langer in hun vertrouwde omgeving blijven wonen. De 
kerken kunnen hier ook meer bij betrokken worden.’ 
De zorg wordt nu gehinderd door veel administratieve 
rompslomp. Dat zou veel minder moeten worden. Die 
vrijgevallen uren zouden dan ook weer meer personeel 
op kunnen leveren, dat echt in de zorg aan de slag kan 
gaan. Om de zorg in de toekomst overeind te houden, 
moeten we niet alleen naar de zorgprofessionals kijken. 
Als samenleving zullen we terug moeten naar een 
situatie van meer omzien naar elkaar.’

Koos Moerland adviseert de landelijke politiek, en dus 
ook de SGP, om meer aandacht te hebben voor de 
regio’s. De politiek neigt, volgens hem, steeds meer 
naar een situatie waarin men centraal gaat denken. 
Maar ook voor het toekomstbestendig maken van de 
ouderenzorg geldt weer dat het draagvlak voor de zorg 
in de regio’s versterkt moet worden. Dat betekent: 
meer woningen en meer bedrijven!

Identiteit
Tot slot stellen we de vraag hoe het protestants 
christelijke karakter van het ziekenhuis in de praktijk 
wordt uitgedragen. ‘Alle verpleegkundigen zijn getraind 
in zingeving. We vinden het van belang dat we het met 
de patiënten over zingevingsvragen kunnen hebben. 
Daarom zijn er ‘aandachtsvelders’ op de afdelingen 
aangesteld. Een aandachtsvelder is een zorgmede-
werker die alles van een onderwerp weet. Daarnaast 
wordt geïnvesteerd in geestelijke verzorging. We geven 
in ons beleid het gesprek over ethische vraagstukken 
nadrukkelijk een plek. We krijgen van patiënten vaak 
terug dat het hier wat sfeer betreft toch anders is dan 
in andere ziekenhuizen. Er is echt plaats voor iedereen, 
welke levensovertuiging men ook heeft.’

Tekst: Ad Versluis & Peter Grinwis
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En dat hebben ze goed voor elkaar 
gekregen. Zelfs met een modern 
uitgifte apparaat voor medicijnen. Op 
deze manier kan de zorg voor de kleine 
kernen behouden worden. Wel laten de 
artsen een noodkreet horen richting de 
politiek en de zorgverzekeraars. Grillige 
wetgeving kan ervoor zorgen dat bij-
voorbeeld de apotheek, als belangrijke 
kostendrager voor deze apotheekhou-
dende huisartsen, gaat verdwijnen. En 
daarmee verdwijnt ook de huisarts en 
andere zorgaanbieder uit de kleine 
kernen!  

Meer tijd
De SGP-fractie bezocht onlangs dit 
moderne zorgcentrum in Ooltgensplaat 
om te luisteren naar de huisartsen Theo 
Boom en Hermen Driece. Ze vertellen 
dat ze niet kunnen bouwen op de 
politiek en op de zorgverzekeraars bij 
het maken van hun plannen. En die 
plannen hebben ze! Neem bijvoorbeeld 

het project ‘Meer tijd voor de patiënt’. 
‘Wij zijn hiermee aan de slag gegaan. 
Eerst was er hiervoor een bepaald 
bedrag toegezegd. Nu lijkt het erop dat 
dit bedrag niet uitgekeerd gaat worden. 
Terwijl we wel met het project aan de 
slag zijn gegaan.’ Want dat 
patiëntencontact van groot belang is, 
blijkt wel het feit dat de huisartsen, die 
ongeveer 5% van het totale zorgbudget 
ontvangen, wel ongeveer 80% van de 
problematiek aanpakken.

Ontwikkelingen
Aan de lokale politici werd vooral 
meegegeven om bij uitbreidingsplannen 
van kernen ook goed na te denken of de 
huisarts de groei van het aantal 
potentiële patiënten wel aankan. Groei 
van de dorpskernen op zichzelf zien de 
dokters niet direct als een probleem. 
Maar overleg over toekomstige 
ontwikkelingen en de consequenties 
daarvan, met alle betrokkenen is wel 

van groot belang. Momenteel zijn er 
namelijk gewoon geen huisartsen 
beschikbaar. In het noorden van het land 
en in Zeeland is dit probleem al goed 
zichtbaar. De boodschap voor de lokale 
politiek is vooral: ‘Faciliteer als gemeente 
de vestiging van huisartsenposten in de 
kernen. Ook op het eiland zien we dat de 
huisvesting van huisartsen in de knel 
komt.’ 

Kwaliteit
Tijdens het werkbezoek geeft Driece de 
fractieleden huiswerk mee. ‘SGP, leg 
contact met de landelijke politiek en geef 
hen de boodschap mee om zuinig te zijn 
op de apotheekhoudende huisartsen in het 
buitengebied. Voordat je het weet zitten 
de inwoners opgescheept met online-
apotheken. Wij zien gelijk wat er dan 
gebeurt met onze patiënten. Online zorg 
verlenen pakt vaak niet goed uit.’ Deze 
opmerking komt voort uit de ontwikkeling, 
dat minister Kuipers eigenlijk van de 
apotheekhoudende-huisartsen af wil. En 
dat is een groot gevaar voor de kwaliteit 
van zorg. 

Om het afhalen van medicijnen 
makkelijker en klantvriendelijker te 
maken, investeerden de artsen onlangs in 
een modern afgifteapparaat. Met een code 
kunnen de patiënten hierdoor hun 
medicijnen afhalen op een tijdstip dat hen 
goed uitkomt.  

Praktijkondersteuner
De inzet van de praktijkondersteuner 
voor de jeugd levert goede resultaten 
op. Deze zorgprofessional is de 
verbindende schakel tussen de huisarts 
en de (gemeentelijke) 
jeugdhulpverlening. Daardoor worden 
de jongeren sneller geholpen, waardoor 
veelal wordt voorkomen dat de 
problematiek erger wordt. De 
praktijkondersteuner is iemand die 
doorvraagt, inzicht krijgt in de 
omgeving van een jongere en investeert 
in een vertrouwensband. Zo wordt 
sneller duidelijk wat echt nodig is. Dat 
kan bijvoorbeeld specialistische zorg 
zijn. Maar soms geeft laagdrempelige, 
meer preventieve hulp in de eigen 
omgeving juist een beter resultaat. 
‘Goed dat, met ondersteuning van de 
gemeente, de praktijkondersteuner 
ingezet kan worden. Hiermee voorkom 
je een grote maatschappelijke 
kostenpost.’ En voorkomen is nog altijd 
beter dan genezen. 

Huisarts Boom loopt al een tijdje mee 
in de gezondheidszorg. Eerst als 
fysiotherapeut en nu als huisarts. ‘Al 30 
jaar lang gaat het in de politiek maar 
steeds over bezuinigen. Vroeger kon je 
bijvoorbeeld 96 behandelingen krijgen 
van een fysiotherapeut. Dat is in de 
loop der jaren steeds minder geworden, 
tot het moment dat deze behandeling 
helemaal verdween uit het 
basispakket.’

Meer geld
De ‘Plaetse’ huisartsen zien dat de zorg 
vastloopt. Er zijn te weinig ‘bedden’, 
zoals ze dat in vakjargon zeggen. Het 
komt te vaak voor dat er geen plek is 
om iemand met bijvoorbeeld Alzheimer 
op te nemen. ‘Als team zijn we soms 30 
uur bezig om een plek te regelen. Dat 
slurp onze capaciteit op en die kunnen 
we weer niet voor andere zorg 
inzetten.’ Volgens de artsen is het een 
mooi ideaal om mensen zo lang 
mogelijk thuis te laten blijven, maar 
deze ontwikkeling heeft ook een 
keerzijde. Mantelzorgers en de 
thuiszorg raken overbelast. ‘Er moet 
gewoon meer geld komen voor de 
ouderenzorg!’

De huisartsen Driece en Boom investeerden bewust in ‘hun’ 
gezondheidscentrum in Ooltgensplaat. Het doel was niet alleen om 
een nieuwe ruimte te creëren voor de eigen praktijk, maar ook 
om de zorg in Ooltgensplaat bij elkaar te brengen. En dat hebben 
ze goed voor elkaar gekregen. 
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Een integraal gezondheidscentrum 
biedt perspectief voor kleine kernen

verschillende ministeries, waar men 
hiermee ook nog geen ervaring heeft 
en dus aan het pionieren is. Bij de 
gemeente vraagt dit ingewikkelde 
dossier heel veel tijd en aandacht van 
zowel het college als de ambtenaren. 
Dat doet men graag, maar het 
betekent wel dat er minder tijd en 
aandacht overblijft voor andere zaken. 
Natuurlijk wordt er alles aan gedaan 
om tussendoor ook – om maar iets te 
noemen – ‘gewone’ woningbouwpro-
jecten te realiseren. Maar het is on-
miskenbaar dat dit onder druk staat.

Stikstof
Een ander ingewikkeld dossier is 
‘stikstof’. U weet allemaal dat de 
stikstofuitstoot in ons land drastisch 
omlaag moet. Daar valt van alles over 
te zeggen en van te vinden, maar de 
verplichting ligt er. Alle sectoren 
moeten eraan bijdragen, maar de 
landbouw is een sector die hier wel 
heel indringend de gevolgen van 
ondervindt. Al jarenlang verkeert de 
sector in onzekerheid. Het is heel 
begrijpelijk dat veel agrariërs zich 
afvragen of hun bedrijf nog wel 
toekomst heeft. Eerder dit jaar heb ik 
in een raadsvergadering gezegd dat de 
agrarische sector bij ons eiland hoort. 
Ons eiland zonder agrarische sector is 
simpelweg niet goed voorstelbaar. 
Daarom heeft de SGP een motie 
gesteund waarin het college onder 
meer wordt gevraagd om proactief 
betrokken te zijn bij het opstellen van 

een gebiedsgerichte aanpak. We 
moeten het niet laten gebeuren dat er 
van alles voor ‘onze’ agrarische sector 
wordt bedacht, terwijl we er als 
eiland niet zelf bij betrokken zijn.

Hoopvol
De destijds net aangetreden 
wethouder Van Putten heeft gelijk 
duidelijk laten weten dat deze 
handschoen wordt opgepakt. En hij 
heeft woord gehouden. Het is gelukt 
om van de provincie ruimte te krijgen 
om als gemeente zelf een gebiedsplan 
te maken voor Goeree-Overflakkee. 
We laten het dus niet op ons afkomen, 
maar gaan zelf aan de slag. Recent 
(als ik dit schrijf een enkele dag 
geleden) is er een eerste bijeenkomst 
geweest met de agrarische sector. Het 
thema van die avond is veelzeggend: 
‘Boeren met perspectief’. Want dat is 
wat de sector nodig heeft: 
perspectief. Er zijn die avond kritische 
noten gekraakt, maar er was vooral 
ook veel saamhorigheid. Aan het eind 
van de avond kon een werkgroep 
worden gevormd, die aan de slag gaat 
met het maken van een gebiedsplan. 
Het is nog maar het begin van een 
ongetwijfeld lastig proces, maar het is 
wel een begin dat mij hoopvol stemt. 
Saamhorigheid in een weerbarstige 
werkelijkheid.

Samen met bewoners, ondernemers, gemeente en zorgverleners 
werkt Paulina.nu aan het verbeteren en behouden van de vitaliteit van 
de eilandbewoners en het zorgaanbod op Goeree-Overflakkee en 
omstreken.

Gezond zijn en gezond blijven, dat wil iedereen. We worden gelukkig 
allemaal steeds ouder, maar de vraag naar zorg neemt daardoor toe. 
Hierdoor stijgt de druk op het aanbod van de zorgverleners. De vraag is of 
alle benodigde zorg in de toekomst nog wel lokaal geleverd kan worden. 
Door de zorg anders te organiseren kan deze toekomstbestendig gemaakt 
worden en dichtbij de bewoners van Goeree-Overflakkee gehouden 
worden. Werken aan onze gezondheid is hierbij onmisbaar. Daarom zorgt 
Paulina.nu voor een platform dat verbindt, inspireert en ondersteunt.

Het ontstaan
Paulina.nu is in 2016 opgericht door een groep enthousiaste, ambitieuze 
mensen uit diverse geledingen (zorg, ondernemers en gemeente) met als 
doel het gedachtegoed van Paulina van Weel levendig te houden en 
daarmee de positie van de zorg én het ziekenhuis op Goeree-Overflakkee 
te versterken.

Paulina.nu zet zich op innovatieve wijze in voor het organiseren van 
gezondheid en zorg dichtbij de bewoners van de regio. Paulina.nu vindt 
haar origine op Goeree-Overflakkee, maar door het verzorgingsgebied van 
haar partners verbreedt het werkgebied zich – waar gewenst – ook naar 
omliggende regio’s, zoals (westelijk) Voorne-Putten.

Welke rol speelt Paulina.nu?
Paulina.nu biedt een platform aan partijen in de regio en is facilitator en 
verbinder. Paulina.nu is geen uitvoeringsorganisatie en heeft niet als doel 
zelf een actieve, operationele rol te spelen in het proces. Binnen dit 
platform kunnen partijen samenkomen, ideeën delen en concrete invulling 
geven aan een gezamenlijke ambitie.

Ambitie
Door de zorg anders te organiseren kan deze toekomstbestendig gemaakt 
worden en dichtbij de bewoners van Goeree-Overflakkee gehouden 
worden. Werken aan onze gezondheid is hierbij onmisbaar. Daarom zorgt 
Paulina.nu voor een platform dat verbindt, inspireert en ondersteunt.

Inspiratie
In 1934 kreeg Goeree-Overflakkee een eigen ziekenhuis dankzij de 
nalatenschap van voormalig eilandbewoonster Paulina van Weel. Dat 
gebeurde in een tijd dat het eiland nog geïsoleerd was; er waren nog geen 
bruggen en dammen. Van Weel maakte het mogelijk dat goede zorg 
bereikbaar werd voor de lokale bevolking. Met Paulina.nu willen de 
initiatiefnemers op een moderne manier aansluiten op de visie van Paulina 
van Weel: goede zorg dichtbij huis.
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Beeld: SGP GO & Paulina.nuTHEMA | Zorg(en) voor de toekomst

En dat hebben ze goed voor elkaar 
gekregen. Zelfs met een modern 
uitgifte apparaat voor medicijnen. Op 
deze manier kan de zorg voor de kleine 
kernen behouden worden. Wel laten de 
artsen een noodkreet horen richting de 
politiek en de zorgverzekeraars. Grillige 
wetgeving kan ervoor zorgen dat bij-
voorbeeld de apotheek, als belangrijke 
kostendrager voor deze apotheekhou-
dende huisartsen, gaat verdwijnen. En 
daarmee verdwijnt ook de huisarts en 
andere zorgaanbieder uit de kleine 
kernen!  

Meer tijd
De SGP-fractie bezocht onlangs dit 
moderne zorgcentrum in Ooltgensplaat 
om te luisteren naar de huisartsen Theo 
Boom en Hermen Driece. Ze vertellen 
dat ze niet kunnen bouwen op de 
politiek en op de zorgverzekeraars bij 
het maken van hun plannen. En die 
plannen hebben ze! Neem bijvoorbeeld 

het project ‘Meer tijd voor de patiënt’. 
‘Wij zijn hiermee aan de slag gegaan. 
Eerst was er hiervoor een bepaald 
bedrag toegezegd. Nu lijkt het erop dat 
dit bedrag niet uitgekeerd gaat worden. 
Terwijl we wel met het project aan de 
slag zijn gegaan.’ Want dat 
patiëntencontact van groot belang is, 
blijkt wel het feit dat de huisartsen, die 
ongeveer 5% van het totale zorgbudget 
ontvangen, wel ongeveer 80% van de 
problematiek aanpakken.

Ontwikkelingen
Aan de lokale politici werd vooral 
meegegeven om bij uitbreidingsplannen 
van kernen ook goed na te denken of de 
huisarts de groei van het aantal 
potentiële patiënten wel aankan. Groei 
van de dorpskernen op zichzelf zien de 
dokters niet direct als een probleem. 
Maar overleg over toekomstige 
ontwikkelingen en de consequenties 
daarvan, met alle betrokkenen is wel 

van groot belang. Momenteel zijn er 
namelijk gewoon geen huisartsen 
beschikbaar. In het noorden van het land 
en in Zeeland is dit probleem al goed 
zichtbaar. De boodschap voor de lokale 
politiek is vooral: ‘Faciliteer als gemeente 
de vestiging van huisartsenposten in de 
kernen. Ook op het eiland zien we dat de 
huisvesting van huisartsen in de knel 
komt.’ 

Kwaliteit
Tijdens het werkbezoek geeft Driece de 
fractieleden huiswerk mee. ‘SGP, leg 
contact met de landelijke politiek en geef 
hen de boodschap mee om zuinig te zijn 
op de apotheekhoudende huisartsen in het 
buitengebied. Voordat je het weet zitten 
de inwoners opgescheept met online-
apotheken. Wij zien gelijk wat er dan 
gebeurt met onze patiënten. Online zorg 
verlenen pakt vaak niet goed uit.’ Deze 
opmerking komt voort uit de ontwikkeling, 
dat minister Kuipers eigenlijk van de 
apotheekhoudende-huisartsen af wil. En 
dat is een groot gevaar voor de kwaliteit 
van zorg. 

Om het afhalen van medicijnen 
makkelijker en klantvriendelijker te 
maken, investeerden de artsen onlangs in 
een modern afgifteapparaat. Met een code 
kunnen de patiënten hierdoor hun 
medicijnen afhalen op een tijdstip dat hen 
goed uitkomt.  

Praktijkondersteuner
De inzet van de praktijkondersteuner 
voor de jeugd levert goede resultaten 
op. Deze zorgprofessional is de 
verbindende schakel tussen de huisarts 
en de (gemeentelijke) 
jeugdhulpverlening. Daardoor worden 
de jongeren sneller geholpen, waardoor 
veelal wordt voorkomen dat de 
problematiek erger wordt. De 
praktijkondersteuner is iemand die 
doorvraagt, inzicht krijgt in de 
omgeving van een jongere en investeert 
in een vertrouwensband. Zo wordt 
sneller duidelijk wat echt nodig is. Dat 
kan bijvoorbeeld specialistische zorg 
zijn. Maar soms geeft laagdrempelige, 
meer preventieve hulp in de eigen 
omgeving juist een beter resultaat. 
‘Goed dat, met ondersteuning van de 
gemeente, de praktijkondersteuner 
ingezet kan worden. Hiermee voorkom 
je een grote maatschappelijke 
kostenpost.’ En voorkomen is nog altijd 
beter dan genezen. 

Huisarts Boom loopt al een tijdje mee 
in de gezondheidszorg. Eerst als 
fysiotherapeut en nu als huisarts. ‘Al 30 
jaar lang gaat het in de politiek maar 
steeds over bezuinigen. Vroeger kon je 
bijvoorbeeld 96 behandelingen krijgen 
van een fysiotherapeut. Dat is in de 
loop der jaren steeds minder geworden, 
tot het moment dat deze behandeling 
helemaal verdween uit het 
basispakket.’

Meer geld
De ‘Plaetse’ huisartsen zien dat de zorg 
vastloopt. Er zijn te weinig ‘bedden’, 
zoals ze dat in vakjargon zeggen. Het 
komt te vaak voor dat er geen plek is 
om iemand met bijvoorbeeld Alzheimer 
op te nemen. ‘Als team zijn we soms 30 
uur bezig om een plek te regelen. Dat 
slurp onze capaciteit op en die kunnen 
we weer niet voor andere zorg 
inzetten.’ Volgens de artsen is het een 
mooi ideaal om mensen zo lang 
mogelijk thuis te laten blijven, maar 
deze ontwikkeling heeft ook een 
keerzijde. Mantelzorgers en de 
thuiszorg raken overbelast. ‘Er moet 
gewoon meer geld komen voor de 
ouderenzorg!’

De huisartsen Driece en Boom investeerden bewust in ‘hun’ 
gezondheidscentrum in Ooltgensplaat. Het doel was niet alleen om 
een nieuwe ruimte te creëren voor de eigen praktijk, maar ook 
om de zorg in Ooltgensplaat bij elkaar te brengen. En dat hebben 
ze goed voor elkaar gekregen. 
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Een integraal gezondheidscentrum 
biedt perspectief voor kleine kernen

verschillende ministeries, waar men 
hiermee ook nog geen ervaring heeft 
en dus aan het pionieren is. Bij de 
gemeente vraagt dit ingewikkelde 
dossier heel veel tijd en aandacht van 
zowel het college als de ambtenaren. 
Dat doet men graag, maar het 
betekent wel dat er minder tijd en 
aandacht overblijft voor andere zaken. 
Natuurlijk wordt er alles aan gedaan 
om tussendoor ook – om maar iets te 
noemen – ‘gewone’ woningbouwpro-
jecten te realiseren. Maar het is on-
miskenbaar dat dit onder druk staat.

Stikstof
Een ander ingewikkeld dossier is 
‘stikstof’. U weet allemaal dat de 
stikstofuitstoot in ons land drastisch 
omlaag moet. Daar valt van alles over 
te zeggen en van te vinden, maar de 
verplichting ligt er. Alle sectoren 
moeten eraan bijdragen, maar de 
landbouw is een sector die hier wel 
heel indringend de gevolgen van 
ondervindt. Al jarenlang verkeert de 
sector in onzekerheid. Het is heel 
begrijpelijk dat veel agrariërs zich 
afvragen of hun bedrijf nog wel 
toekomst heeft. Eerder dit jaar heb ik 
in een raadsvergadering gezegd dat de 
agrarische sector bij ons eiland hoort. 
Ons eiland zonder agrarische sector is 
simpelweg niet goed voorstelbaar. 
Daarom heeft de SGP een motie 
gesteund waarin het college onder 
meer wordt gevraagd om proactief 
betrokken te zijn bij het opstellen van 

een gebiedsgerichte aanpak. We 
moeten het niet laten gebeuren dat er 
van alles voor ‘onze’ agrarische sector 
wordt bedacht, terwijl we er als 
eiland niet zelf bij betrokken zijn.

Hoopvol
De destijds net aangetreden 
wethouder Van Putten heeft gelijk 
duidelijk laten weten dat deze 
handschoen wordt opgepakt. En hij 
heeft woord gehouden. Het is gelukt 
om van de provincie ruimte te krijgen 
om als gemeente zelf een gebiedsplan 
te maken voor Goeree-Overflakkee. 
We laten het dus niet op ons afkomen, 
maar gaan zelf aan de slag. Recent 
(als ik dit schrijf een enkele dag 
geleden) is er een eerste bijeenkomst 
geweest met de agrarische sector. Het 
thema van die avond is veelzeggend: 
‘Boeren met perspectief’. Want dat is 
wat de sector nodig heeft: 
perspectief. Er zijn die avond kritische 
noten gekraakt, maar er was vooral 
ook veel saamhorigheid. Aan het eind 
van de avond kon een werkgroep 
worden gevormd, die aan de slag gaat 
met het maken van een gebiedsplan. 
Het is nog maar het begin van een 
ongetwijfeld lastig proces, maar het is 
wel een begin dat mij hoopvol stemt. 
Saamhorigheid in een weerbarstige 
werkelijkheid.

Samen met bewoners, ondernemers, gemeente en zorgverleners 
werkt Paulina.nu aan het verbeteren en behouden van de vitaliteit van 
de eilandbewoners en het zorgaanbod op Goeree-Overflakkee en 
omstreken.

Gezond zijn en gezond blijven, dat wil iedereen. We worden gelukkig 
allemaal steeds ouder, maar de vraag naar zorg neemt daardoor toe. 
Hierdoor stijgt de druk op het aanbod van de zorgverleners. De vraag is of 
alle benodigde zorg in de toekomst nog wel lokaal geleverd kan worden. 
Door de zorg anders te organiseren kan deze toekomstbestendig gemaakt 
worden en dichtbij de bewoners van Goeree-Overflakkee gehouden 
worden. Werken aan onze gezondheid is hierbij onmisbaar. Daarom zorgt 
Paulina.nu voor een platform dat verbindt, inspireert en ondersteunt.

Het ontstaan
Paulina.nu is in 2016 opgericht door een groep enthousiaste, ambitieuze 
mensen uit diverse geledingen (zorg, ondernemers en gemeente) met als 
doel het gedachtegoed van Paulina van Weel levendig te houden en 
daarmee de positie van de zorg én het ziekenhuis op Goeree-Overflakkee 
te versterken.

Paulina.nu zet zich op innovatieve wijze in voor het organiseren van 
gezondheid en zorg dichtbij de bewoners van de regio. Paulina.nu vindt 
haar origine op Goeree-Overflakkee, maar door het verzorgingsgebied van 
haar partners verbreedt het werkgebied zich – waar gewenst – ook naar 
omliggende regio’s, zoals (westelijk) Voorne-Putten.

Welke rol speelt Paulina.nu?
Paulina.nu biedt een platform aan partijen in de regio en is facilitator en 
verbinder. Paulina.nu is geen uitvoeringsorganisatie en heeft niet als doel 
zelf een actieve, operationele rol te spelen in het proces. Binnen dit 
platform kunnen partijen samenkomen, ideeën delen en concrete invulling 
geven aan een gezamenlijke ambitie.

Ambitie
Door de zorg anders te organiseren kan deze toekomstbestendig gemaakt 
worden en dichtbij de bewoners van Goeree-Overflakkee gehouden 
worden. Werken aan onze gezondheid is hierbij onmisbaar. Daarom zorgt 
Paulina.nu voor een platform dat verbindt, inspireert en ondersteunt.

Inspiratie
In 1934 kreeg Goeree-Overflakkee een eigen ziekenhuis dankzij de 
nalatenschap van voormalig eilandbewoonster Paulina van Weel. Dat 
gebeurde in een tijd dat het eiland nog geïsoleerd was; er waren nog geen 
bruggen en dammen. Van Weel maakte het mogelijk dat goede zorg 
bereikbaar werd voor de lokale bevolking. Met Paulina.nu willen de 
initiatiefnemers op een moderne manier aansluiten op de visie van Paulina 
van Weel: goede zorg dichtbij huis.
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Dit blad wordt uitgegeven door de 
werkgroep Printmedia, onder 
verantwoordelijkheid van de Commissie 
Publiciteit SGP Goeree-Overflakkee. In deze 
commissie zijn alle geledingen van de SGP 
op Goeree-Overflakkee vertegenwoordigd.

Colofon
Het stof is neergedaald. Inmiddels heeft het touren weer plaatsgemaakt 
voor vergaderen. Alles lijkt weer als gewoon. Maar in het geval van SGP 
Zuid-Holland is dat allerminst het geval. 

Wat mogen we dankbaar zijn voor de uitslag van de Provinciale 
Statenverkiezingen: 2 zetels behouden en een stemmenwinst in bijna alle 
plaatsen in Zuid-Holland. Na de Heere willen we dan ook iedereen 
bedanken voor zijn of haar bijdrage hieraan. 

Is het dan nu maar gewoon verder gaan waar we zijn gestopt, net voor de 
verkiezingen? Allerminst zou ik willen zeggen. Een aantal voorbeelden wil ik 
hiervan geven. Wat hebben we weer veel opgestoken van de overleggen in 
Zuid-Holland. Ook 
onder andere de 
‘Tour-de-
Boeravond’ in 
Ouddorp heeft 
hier een mooie 
bijdrage aan 
geleverd. We gaan 
als fractie 
proberen die 
bezoeken in de 
komende vier jaar 
vaker te laten 
plaatsvinden. 

Nu we geen onderdeel waren van de onderhandelingen voor een nieuwe 
coalitie konden we in alle vrijheid de nieuwe Staten van Zuid-Holland 
kennis laten maken met het SGP-geluid en onze werkwijze. De vijf 
hoofdthema’s uit de campagne hebben we inmiddels al nadrukkelijk naar 
voren gebracht. En niet zonder resultaat. De afgelopen maanden hebben 
we enkele belangrijke amendementen binnen mogen halen, ten gunste van 
het werk van ons als Statenleden maar zeker ook van gemeenten en 
inwoners. Als het gaat om bijvoorbeeld afplaggen is er een belangrijke 
eerste stap gezet. 

Zijn politieke resultaten dan ons belangrijkste doel? Nee, we zijn de 
campagne ingegaan met de slogan ‘Koersvast’. Daar hopen we de komende 
tijd aan vast te houden. Dat is ons Bijbelse geluid, onze werkwijze en onze 
standpunten die daarmee overeenkomen. De Bijbel ligt dan ook de gehele 
week open op de fractiekamer, bij het gedeelte wat in die week in de 
fractie is overdacht. Daarnaast zal in onze uitingen het kompas de komende 
tijd steeds terugkomen. Onze nieuwsbrief gaat ‘Koersvast’ heten, in plaats 
van ‘Vizier’. 

Als laatste roepen we u op om, naast uw gebed, ons niet alleen te volgen, 
maar zeker ook ons aan te spreken. Weet ons te vinden als u vragen heeft, 
als u zich zorgen maakt of wat dan ook. Weet ook dat we in een goede 
verbinding staan met de lokale fractie. 

Gerard v.d. Breevaart - Statenlid SGP

Voor Ouddorp ligt er een grote uitdaging inzake de 
woningbouw en recreatie. De SGP-fractie gaat graag 
over deze onderwerpen in gesprek om uitleg te 
geven en input op te halen.
 
Wethouder Daan Markwat gaf aan dat er tot 2030 een 
opgave voor de gemeente ligt om over het hele eiland 
2500 woningen te gaan bouwen. Het Rijk heeft 
bepaald dat er in 2025 een derde sociale huur en een 
derde betaalbare huur/koopwoningen in de plannen 
moeten zitten. Dat blijkt een behoorlijke uitdaging, 
gezien de huidige prijzen. In het gepresenteerde lijstje 
met in totaal ruim 2600 woningen voor het eiland tot 
2030 komt Ouddorp er met 171 woningen, verdeeld 
over 7 projecten, bekaaid vanaf. Niet voor niets drong 
de SGP-fractie vorig jaar in een motie aan om op zoek 
te gaan naar kansrijke locaties voor Ouddorp, waar 
meer woningen, met name voor starters, in de 
toekomst gebouwd kunnen worden. Tegelijkertijd wil 
de SGP ook het kroonjuweel van Ouddorp, met het 
zandwallen- en schurvelingengebied, beschermen. 

Recreatie in balans brengen
Vervolgens vertelde fractielid Adriaan Kasteleijn waar 
de fractie het afgelopen jaar druk mee is geweest. In 
het Coalitieakkoord was al opgenomen om juist 
ontwikkelingen voor recreatie op het midden en in het 
oosten van eiland te stimuleren. En dus terughoudend 
te zijn met ontwikkelingen op de kop van het eiland. 
De SGP-fractie vond de voorstellen voor aanpassing 
van de recreatievisie onvoldoende in lijn met het 
coalitie-akkoord en heeft het voortouw genomen om 
wijzigingen aan te brengen. Speerpunten zijn: inzet op 

kamperen en niet op 
verstening en geen 
uitbreiding van hotels 
binnen de bebouwde 
kom op de kop van het 
eiland. Met het aange-
nomen amendement 
komt de verhouding 
tussen recreatie en 
inwoners beter in 
balans.

Gebiedsvisie centrum 
Ouddorp
Een aantal Ouddorpers 
was deze avond speciaal gekomen om meer te horen 
over de gebiedsvisie voor het centrum van Ouddorp. 
Fractielid Corné Grinwis ging in op de vraag waarom er 
een gebiedsvisie voor Ouddorp nodig is. Doordat er vele 
ontwikkelingen samenkomen, denk bijvoorbeeld aan de 
bouw van een nieuwe school, de verkeersproblemen en 
de wens om het gebied te vergroenen. Het is van belang 
om een en ander in samenhang te zien. Om geen zaken 
naast elkaar of in strijd met elkaar te doen, is het nodig 
dat er een lange termijn visie is waarin beschreven 
wordt waar we met het centrum heen willen. Met de 
aanwezigen in de zaal werd van gedachten gewisseld 
over thema’s die belangrijk zijn voor Ouddorp.  

Zowel het bestuur, de fractie en de aanwezigen hebben 
het als waardvol ervaren om op deze manier samen over 
thema’s na te denken en input op te halen over wat er 
in Ouddorp speelt!  

Afscheid Henk van Rossum

Informatieve avond over toekomst van Ouddorp druk bezocht
- Bijdrage van SGP-afdeling Goedereede -

Niet gewoon
Op de ledenvergadering van 6 december 2022 jongsleden heeft Plaatselijk Afdeling 
‘Baruch’ te Dirksland afscheid genomen van de voorzitter Henk van Rossum. De nieuwe ad-
interim voorzitter Arie Human sprak de scheidende voorzitter hartelijk toe.  Henk van 
Rossum maakte deel uit van het bestuur sinds 12 maart 2009 en heeft de rol van 
secretaris en van voorzitter vervuld. Als voorzitter heeft hij vakkundig het proces geleid 
om de zelfstandige Plaatselijke Kiesvereniging om te vormen naar de huidige Plaatselijke 
Afdeling, als onderdeel van de landelijke SGP. Voor het vele werk dat hij voor de 
vereniging/afdeling gedaan heeft, werd hij dan ook hartelijk bedankt en als blijk van 
waardering ontving hij een boekenbon. Ook was er een mooie bos bloemen voor 
mevrouw van Rossum, die tijdens bestuursvergaderingen altijd heeft gezorgd voor koffie, heerlijk gebak en 
verdere versnaperingen. 

Op de ledenvergadering waarin Henk toetrad tot het bestuur, moesten er drie nieuwe bestuursleden gekozen 
worden en waren er maar liefst 6 kandidaten nodig om te kiezen stemmen. Eén van de toenmalige andere 
kandidaten was Teunis-Jan van Wijk, die destijds echter niet werd gekozen. Nu, zo'n 13 jaar later, werd dezelfde 
Teunis-Jan van Wijk welkom geheten in het bestuur, als opvolger van Henk van Rossum. In D.V. het volgende jaar 
hoopt Teunis-Jan de rol van voorzitter op zich te nemen. 
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Colofon
Het stof is neergedaald. Inmiddels heeft het touren weer plaatsgemaakt 
voor vergaderen. Alles lijkt weer als gewoon. Maar in het geval van SGP 
Zuid-Holland is dat allerminst het geval. 

Wat mogen we dankbaar zijn voor de uitslag van de Provinciale 
Statenverkiezingen: 2 zetels behouden en een stemmenwinst in bijna alle 
plaatsen in Zuid-Holland. Na de Heere willen we dan ook iedereen 
bedanken voor zijn of haar bijdrage hieraan. 

Is het dan nu maar gewoon verder gaan waar we zijn gestopt, net voor de 
verkiezingen? Allerminst zou ik willen zeggen. Een aantal voorbeelden wil ik 
hiervan geven. Wat hebben we weer veel opgestoken van de overleggen in 
Zuid-Holland. Ook 
onder andere de 
‘Tour-de-
Boeravond’ in 
Ouddorp heeft 
hier een mooie 
bijdrage aan 
geleverd. We gaan 
als fractie 
proberen die 
bezoeken in de 
komende vier jaar 
vaker te laten 
plaatsvinden. 

Nu we geen onderdeel waren van de onderhandelingen voor een nieuwe 
coalitie konden we in alle vrijheid de nieuwe Staten van Zuid-Holland 
kennis laten maken met het SGP-geluid en onze werkwijze. De vijf 
hoofdthema’s uit de campagne hebben we inmiddels al nadrukkelijk naar 
voren gebracht. En niet zonder resultaat. De afgelopen maanden hebben 
we enkele belangrijke amendementen binnen mogen halen, ten gunste van 
het werk van ons als Statenleden maar zeker ook van gemeenten en 
inwoners. Als het gaat om bijvoorbeeld afplaggen is er een belangrijke 
eerste stap gezet. 

Zijn politieke resultaten dan ons belangrijkste doel? Nee, we zijn de 
campagne ingegaan met de slogan ‘Koersvast’. Daar hopen we de komende 
tijd aan vast te houden. Dat is ons Bijbelse geluid, onze werkwijze en onze 
standpunten die daarmee overeenkomen. De Bijbel ligt dan ook de gehele 
week open op de fractiekamer, bij het gedeelte wat in die week in de 
fractie is overdacht. Daarnaast zal in onze uitingen het kompas de komende 
tijd steeds terugkomen. Onze nieuwsbrief gaat ‘Koersvast’ heten, in plaats 
van ‘Vizier’. 

Als laatste roepen we u op om, naast uw gebed, ons niet alleen te volgen, 
maar zeker ook ons aan te spreken. Weet ons te vinden als u vragen heeft, 
als u zich zorgen maakt of wat dan ook. Weet ook dat we in een goede 
verbinding staan met de lokale fractie. 

Gerard v.d. Breevaart - Statenlid SGP

Voor Ouddorp ligt er een grote uitdaging inzake de 
woningbouw en recreatie. De SGP-fractie gaat graag 
over deze onderwerpen in gesprek om uitleg te 
geven en input op te halen.
 
Wethouder Daan Markwat gaf aan dat er tot 2030 een 
opgave voor de gemeente ligt om over het hele eiland 
2500 woningen te gaan bouwen. Het Rijk heeft 
bepaald dat er in 2025 een derde sociale huur en een 
derde betaalbare huur/koopwoningen in de plannen 
moeten zitten. Dat blijkt een behoorlijke uitdaging, 
gezien de huidige prijzen. In het gepresenteerde lijstje 
met in totaal ruim 2600 woningen voor het eiland tot 
2030 komt Ouddorp er met 171 woningen, verdeeld 
over 7 projecten, bekaaid vanaf. Niet voor niets drong 
de SGP-fractie vorig jaar in een motie aan om op zoek 
te gaan naar kansrijke locaties voor Ouddorp, waar 
meer woningen, met name voor starters, in de 
toekomst gebouwd kunnen worden. Tegelijkertijd wil 
de SGP ook het kroonjuweel van Ouddorp, met het 
zandwallen- en schurvelingengebied, beschermen. 

Recreatie in balans brengen
Vervolgens vertelde fractielid Adriaan Kasteleijn waar 
de fractie het afgelopen jaar druk mee is geweest. In 
het Coalitieakkoord was al opgenomen om juist 
ontwikkelingen voor recreatie op het midden en in het 
oosten van eiland te stimuleren. En dus terughoudend 
te zijn met ontwikkelingen op de kop van het eiland. 
De SGP-fractie vond de voorstellen voor aanpassing 
van de recreatievisie onvoldoende in lijn met het 
coalitie-akkoord en heeft het voortouw genomen om 
wijzigingen aan te brengen. Speerpunten zijn: inzet op 

kamperen en niet op 
verstening en geen 
uitbreiding van hotels 
binnen de bebouwde 
kom op de kop van het 
eiland. Met het aange-
nomen amendement 
komt de verhouding 
tussen recreatie en 
inwoners beter in 
balans.

Gebiedsvisie centrum 
Ouddorp
Een aantal Ouddorpers 
was deze avond speciaal gekomen om meer te horen 
over de gebiedsvisie voor het centrum van Ouddorp. 
Fractielid Corné Grinwis ging in op de vraag waarom er 
een gebiedsvisie voor Ouddorp nodig is. Doordat er vele 
ontwikkelingen samenkomen, denk bijvoorbeeld aan de 
bouw van een nieuwe school, de verkeersproblemen en 
de wens om het gebied te vergroenen. Het is van belang 
om een en ander in samenhang te zien. Om geen zaken 
naast elkaar of in strijd met elkaar te doen, is het nodig 
dat er een lange termijn visie is waarin beschreven 
wordt waar we met het centrum heen willen. Met de 
aanwezigen in de zaal werd van gedachten gewisseld 
over thema’s die belangrijk zijn voor Ouddorp.  

Zowel het bestuur, de fractie en de aanwezigen hebben 
het als waardvol ervaren om op deze manier samen over 
thema’s na te denken en input op te halen over wat er 
in Ouddorp speelt!  

Afscheid Henk van Rossum

Informatieve avond over toekomst van Ouddorp druk bezocht
- Bijdrage van SGP-afdeling Goedereede -

Niet gewoon
Op de ledenvergadering van 6 december 2022 jongsleden heeft Plaatselijk Afdeling 
‘Baruch’ te Dirksland afscheid genomen van de voorzitter Henk van Rossum. De nieuwe ad-
interim voorzitter Arie Human sprak de scheidende voorzitter hartelijk toe.  Henk van 
Rossum maakte deel uit van het bestuur sinds 12 maart 2009 en heeft de rol van 
secretaris en van voorzitter vervuld. Als voorzitter heeft hij vakkundig het proces geleid 
om de zelfstandige Plaatselijke Kiesvereniging om te vormen naar de huidige Plaatselijke 
Afdeling, als onderdeel van de landelijke SGP. Voor het vele werk dat hij voor de 
vereniging/afdeling gedaan heeft, werd hij dan ook hartelijk bedankt en als blijk van 
waardering ontving hij een boekenbon. Ook was er een mooie bos bloemen voor 
mevrouw van Rossum, die tijdens bestuursvergaderingen altijd heeft gezorgd voor koffie, heerlijk gebak en 
verdere versnaperingen. 

Op de ledenvergadering waarin Henk toetrad tot het bestuur, moesten er drie nieuwe bestuursleden gekozen 
worden en waren er maar liefst 6 kandidaten nodig om te kiezen stemmen. Eén van de toenmalige andere 
kandidaten was Teunis-Jan van Wijk, die destijds echter niet werd gekozen. Nu, zo'n 13 jaar later, werd dezelfde 
Teunis-Jan van Wijk welkom geheten in het bestuur, als opvolger van Henk van Rossum. In D.V. het volgende jaar 
hoopt Teunis-Jan de rol van voorzitter op zich te nemen. 
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Opgroeien in een kansrijke omgeving

Al een lange tijd is de strijd tegen drugs- 
en alcoholverslaving een belangrijk en 
lastig thema op ons eiland. Ook is er in 
de afgelopen jaren al veel werk verzet 
om verslaving tegen te gaan. Wie kent 
bijvoorbeeld de gewaardeerde veld-
werker van Stichting Ontmoeting niet? 
Ondanks dat alles bleven er toch nog 
vragen leven. Wat is nu de juiste aanpak 
en hebben we zicht op de omvang van 
het probleem? 

Moedige moeders
Een belangrijke partner in deze strijd 
waren de Moedige Moeders. Deze 
vereniging bestond uit ouders, die in hun 
gezin te maken kregen met verslaving en 
vanuit die betrokkenheid meedachten 
over het tegengaan van verslaving. 
Helaas hield deze betrokken club met 
veelal moeders in december 2022, na 16 
jaar, op te bestaan. Maar één van hun 
speerpunten van de laatste jaren zagen 
ze gelukkig nog gerealiseerd, namelijk 
het afnemen van een rioolwater-
onderzoek. Want, dachten ze, als het 
lukt om harde cijfers op tafel te krijgen, 
dan weten we zeker waar we het met 
elkaar over hebben en kunnen we 
mogelijk op basis van deze cijfers ook 
gerichte actie gaan ondernemen. 

De gemeente heeft gehoor gegeven aan 
de dringende oproep van de Moedige 
Moeders en heeft in juli en september 
2019 twee keer per week monsters 
genomen in de waterzuiverings-
installaties van Middelharnis, Oude-
Tonge, Goedereede, Den Bommel en 
Ooltgensplaat. Deze monsters zijn 
doorzocht op de aanwezigheid van vijf 
soorten drugs: amfetamine (speed), 
methamfetamine, MDMA (XTC), cocaïne 
en cannabis. In juni 2020 werd het 
onderzoek aan de gemeenteraad 
gepresenteerd. Het blijkt dat het gebruik 
van XTC, cocaïne en cannabis niet zoveel 
afwijkt van vergelijkbare gemeenten in 
ons land. Het gebruik van speed is echter 
verontrustend hoog. Een uitkomst om van 
te schrikken! 

Aandacht
De aandacht voor verslavingszorg en 
verslavingspreventie stond daarmee weer 
hoog op de agenda. Hoe zorgen we 
samen voor een gezond, veilig en vitaal 
Goeree-Overflakkee? 
Wanneer er sprake is van verslaving, dan 
moet er op een goede en passende 
manier met deze verslaving worden 
omgegaan. Hier heeft de gemeente in de 
achterliggende jaren opnieuw beleid 
voor ontwikkeld. Deze integrale aanpak 
verslaving wordt ‘Samen Zien’ genoemd. 

Maar nog beter is het wanneer een 
verslaving voorkomen kan worden. Ook 
met preventie wil de gemeente aan de 
slag. Er is gekozen voor een aanpak die 
bekent staat onder de naam ‘Opgroeien 
in een Kansrijke Omgeving (OKO)’. Deze 
aanpak is gebaseerd op een manier van 
werken waar men in IJsland al zo’n 
twintig jaar ervaring mee heeft en die 
het ‘IJslandse preventiemodel’ wordt 
genoemd. De gemeente werkt met zoveel 
mogelijk partners samen aan een 
positieve leefomgeving thuis (het gezin), 
op school, de vriendengroep (de 
peergroep) en in de vrije tijd voor 
jongeren tussen de 10 en 18 jaar. 

Monitoring
Om te weten waaraan gewerkt moet 
worden is monitoring heel belangrijk. 
Daarom is er intussen al een eerste 
vragenlijst afgenomen onder jongeren op 
ons eiland. De uitkomsten daarvan laten 
zien dat vooral het alcoholgebruik van 
jongeren op Goeree-Overflakkee veel te 
hoog is. Daarmee verschuift de aandacht 
van drugspreventie naar alcoholpreven-
tie. Dat drankmisbruik een groot pro-
bleem is, bevestigen ook de zorgverleners 
op het eiland. Regelmatig worden er 
(jonge) jongeren met een alcoholvergif-
tiging opgenomen in het ziekenhuis. Ook 
dit probleem vraagt dus om actie. Want 
een eiland zonder verslaving: dat is pas 
opgroeien in een kansrijke omgeving! 

De koppen boven de nieuwsberichten in regionale en landelijke kranten waren in juni 2020 niet mals: 
‘Schrikbarend hoog speedgebruik op het eiland’ en ‘Riool maakt Goeree-Overflakkee (opnieuw) wakker’. 
Wat was (en is) er ook al weer aan de hand? 

Op 8 maart hebben ruim twintig 
partijen hun handtekening gezet 
onder deze aanpak en hebben ze 
afgesproken er samen voor te gaan. 
Goeree-Overflakkee moet namelijk 
een plek zijn waar: 

- Onze jeugd opgroeit in een 
kansrijke omgeving waar middelen-
gebruik geen onderdeel van 
uitmaakt en waar middelengebruik 
onder jongeren (18-) niet meer 
voorkomt; 

- Inwoners gestimuleerd worden 
gezonde keuzes te maken ten 
aanzien van legaal 
middelengebruik; 

- Passende begeleiding en 
interventies worden toegepast 
wanneer middelen-gebruik leidt tot 
disfunctioneren. 
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Ooggetuigen van de 
Watersnoodramp

Jaarlijks wordt op 
verschillende plaatsen de 
Watersnoodramp van 1953 
herdacht. Het aantal 
ooggetuigen van deze nacht 
wordt steeds minder. Er 
worden boeken geschreven 
om deze indrukwekkende 
getuigenissen vast te leggen. 
Toen Willem van der Ham een 
boek aan het schrijven was 
over Battenoord, rees het 
plan om in het bijzonder 
ooggetuigen van Battenoord 
en Nieuwe-Tonge een stem te 
geven. In Nieuwe-Tonge en 
Battenoord verdronken 90 
mensen. Met de in april 2021 
geplaatste panelen in 
Battenoord worden deze 
herinneringen levend 
gehouden. De panelen staan 
verspreid door Battenoord en 
behoren allen tot de 
“Ooggetuigen van de 
Watersnoodramp”. Inwoners 
en toeristen worden nu in het 
landschap herinnerd aan de 
rampnacht.
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In de jaren 30 van de vorige eeuw, werden 
twee ziekenhuizen naast elkaar gebouwd 
in Dirksland. Vanuit de diaconieën van de 
hervormde gemeenten het Bethesda 
Ziekenhuis en vanuit een legaat van 
Paulina Maria van Weel, het Van Weel 
Ziekenhuis. De officiële opening van het 
van Weel-ziekenhuis vond plaats op 9 
maart 1934. Het Ziekenhuis Bethesda 
werd geopend op 12 maart 1934. 
Inmiddels is het van Weel-Bethesda 
Ziekenhuis niet meer weg te denken uit 
Dirksland en heeft vele uitbreidingen en 
verbouwingen gekend.

Eerste huisvesting Ziekenhuis te Dirksland
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De goede nieuwe tijd

Opgaven
In 2050 is een kwart van de inwoners van 
Goeree-Overflakkee 65 jaar of ouder. De 
vergrijzing neemt dus toe. Dat zorgt voor 
een groot aantal uitdagingen. Ouder 
worden gaat immers niet vanzelf. Uit 
analyses blijkt dat het aantal ouderen 
met gezondheidsproblemen, zoals 
dementie en mobiliteitsproblemen, toe 
zal nemen. Ook wordt een groei van het 
aantal eenpersoonshuishoudens 
verwacht, waardoor het thema 
eenzaamheid meer aandacht zal moeten 
krijgen. Door al deze problemen zal een 
groter beroep op zorg- en 
welzijnsvoorzieningen worden gedaan. 
Als we niets doen zal straks van de totale 
beroepsbevolking ongeveer één op de 
vier personen in de zorg moeten werken. 
Tegelijkertijd verwachten we juist een 
afname van het aantal mantelzorgers, 
vrijwilligers en personeel in de 
(ouderen)zorg. In de nabije toekomst 
staan we dus voor een aantal grote 
uitdagingen. 

Samenwerken
Al deze (aanstaande) ontwikkelingen 
hebben er voor gezorgd dat verschillende 
partijen op ons eiland vanaf 2020 elkaar 
hebben opgezocht, vanuit de gedachte: 
‘Niets doen is geen optie.’ De opgaven in 
de zorg, maar ook bijvoorbeeld de 
opgave om te zorgen voor voldoende 
woonruimte voor ouderen, zijn op 
termijn te groot om nu geen actie te 
ondernemen. De partijen die de handen 
ineen geslagen hebben zijn: Zorggroep 
Haringvliet (huisartsen), CuraMare, Oost 
West Wonen (woningbouwcorporatie), de 
gemeente en Stichting Zijn 
(welzijnswerk), ondersteund door 
Paulina.nu. Samen hebben zij een 
coalitie gevormd die de ambitie heeft om 
samen met betrokken partijen te werken 
aan toekomstbestendig ouder worden op 
ons mooie eiland. De focus ligt daarbij op 
vier hoofddoelen: gezond en vitaal ouder 
worden, verbeteren van de ervaren 

kwaliteit van wonen, zorg en welzijn, 
het (be)houden van voldoende 
beschikbare en tevreden professionals en 
toegankelijke voorzieningen en goede 
besteding van middelen. In een aantal 
werkgroepen worden de ambities verder 
uitgewerkt. 

Bewustwording
Eén van de werkgroepen werkt aan 
bewustwording bij ouderen om na te 
denken over een toekomstbestendig 
leven. Onlangs is daarvoor een 
bewustwordingscampagne gelanceerd. 
Onder de titel ‘De Goede Nieuwe Tijd’ 
wordt iedereen op Goeree-Overflakkee 
opgeroepen om in gesprek te gaan over 
ouder worden. Bijvoorbeeld over een 
toekomstige woning, over (mantel)zorg 
en over zovele andere zaken die komen 
kijken bij het ouder worden. Dat gesprek 
kan lastig zijn, maar de campagne 
voorziet in gesprekskaartjes om te 
helpen dat gesprek te voeren met een 
partner, met familie of met kennissen. 
Op de website: 
www.degoedenieuwetijd.nl zijn ook 
initiatieven, ervaringen en verhalen 
beschikbaar die ouderen aan het denken 
kunnen zetten. Deze bewustwordings-

campagne wordt 
van een gezicht 
voorzien door drie 
inwoners van ons 
eiland, die hun 
persoonlijke 
verhaal delen. 

Perspectief
In het verkiezingsprogramma van de SGP, 
dat in 2022 is opgesteld, stond: 
‘Ouderenzorg wordt één van de grootste 
uitdagingen van de toekomst. De 
gemeente brengt ketenpartners samen, 
bijvoorbeeld via Paulina.nu, om een 
regionaal plan van aanpak voor 
ouderenzorg en het tegengaan van 
eenzaamheid te ontwikkelen.’ De SGP is 
daarom blij dat partijen elkaar gevonden 
hebben en hoopt dat er concrete plannen 
op tafel komen die bij kunnen dragen aan 
het beheersen van de eerder genoemde 
opgaven. 
Het is goed om na te denken over 
uitdagingen die in de toekomst op ons af 
kunnen komen. Tegelijkertijd mogen we 
als SGP’ers ook omhoogzien en belijden 
we onze afhankelijkheid van God. Dat 
geeft rust, met het oog op een onzekere 
toekomst op deze aarde. 

Stel: u bent half de vijftig, vitaal en nog volop actief op de arbeidsmarkt. Denkt u dan over de toekomst 
na? En praat u daar ook over? Zeker, als christenen belijden we dat de toekomst in Gods handen ligt, maar 
hebben we ook niet een verantwoordelijkheid om richting de toekomst verstandige keuzes (in 
afhankelijkheid) te maken?  

Bij De Goede Nieuwe Tijd slaan inwoners, bedrijven, maatschappelijke organisaties, 
inwonersorganisaties en overheidsinstellingen de handen ineen. 

SCAN MIJ
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De goede nieuwe tijd

Opgaven
In 2050 is een kwart van de inwoners van 
Goeree-Overflakkee 65 jaar of ouder. De 
vergrijzing neemt dus toe. Dat zorgt voor 
een groot aantal uitdagingen. Ouder 
worden gaat immers niet vanzelf. Uit 
analyses blijkt dat het aantal ouderen 
met gezondheidsproblemen, zoals 
dementie en mobiliteitsproblemen, toe 
zal nemen. Ook wordt een groei van het 
aantal eenpersoonshuishoudens 
verwacht, waardoor het thema 
eenzaamheid meer aandacht zal moeten 
krijgen. Door al deze problemen zal een 
groter beroep op zorg- en 
welzijnsvoorzieningen worden gedaan. 
Als we niets doen zal straks van de totale 
beroepsbevolking ongeveer één op de 
vier personen in de zorg moeten werken. 
Tegelijkertijd verwachten we juist een 
afname van het aantal mantelzorgers, 
vrijwilligers en personeel in de 
(ouderen)zorg. In de nabije toekomst 
staan we dus voor een aantal grote 
uitdagingen. 

Samenwerken
Al deze (aanstaande) ontwikkelingen 
hebben er voor gezorgd dat verschillende 
partijen op ons eiland vanaf 2020 elkaar 
hebben opgezocht, vanuit de gedachte: 
‘Niets doen is geen optie.’ De opgaven in 
de zorg, maar ook bijvoorbeeld de 
opgave om te zorgen voor voldoende 
woonruimte voor ouderen, zijn op 
termijn te groot om nu geen actie te 
ondernemen. De partijen die de handen 
ineen geslagen hebben zijn: Zorggroep 
Haringvliet (huisartsen), CuraMare, Oost 
West Wonen (woningbouwcorporatie), de 
gemeente en Stichting Zijn 
(welzijnswerk), ondersteund door 
Paulina.nu. Samen hebben zij een 
coalitie gevormd die de ambitie heeft om 
samen met betrokken partijen te werken 
aan toekomstbestendig ouder worden op 
ons mooie eiland. De focus ligt daarbij op 
vier hoofddoelen: gezond en vitaal ouder 
worden, verbeteren van de ervaren 

kwaliteit van wonen, zorg en welzijn, 
het (be)houden van voldoende 
beschikbare en tevreden professionals en 
toegankelijke voorzieningen en goede 
besteding van middelen. In een aantal 
werkgroepen worden de ambities verder 
uitgewerkt. 

Bewustwording
Eén van de werkgroepen werkt aan 
bewustwording bij ouderen om na te 
denken over een toekomstbestendig 
leven. Onlangs is daarvoor een 
bewustwordingscampagne gelanceerd. 
Onder de titel ‘De Goede Nieuwe Tijd’ 
wordt iedereen op Goeree-Overflakkee 
opgeroepen om in gesprek te gaan over 
ouder worden. Bijvoorbeeld over een 
toekomstige woning, over (mantel)zorg 
en over zovele andere zaken die komen 
kijken bij het ouder worden. Dat gesprek 
kan lastig zijn, maar de campagne 
voorziet in gesprekskaartjes om te 
helpen dat gesprek te voeren met een 
partner, met familie of met kennissen. 
Op de website: 
www.degoedenieuwetijd.nl zijn ook 
initiatieven, ervaringen en verhalen 
beschikbaar die ouderen aan het denken 
kunnen zetten. Deze bewustwordings-

campagne wordt 
van een gezicht 
voorzien door drie 
inwoners van ons 
eiland, die hun 
persoonlijke 
verhaal delen. 

Perspectief
In het verkiezingsprogramma van de SGP, 
dat in 2022 is opgesteld, stond: 
‘Ouderenzorg wordt één van de grootste 
uitdagingen van de toekomst. De 
gemeente brengt ketenpartners samen, 
bijvoorbeeld via Paulina.nu, om een 
regionaal plan van aanpak voor 
ouderenzorg en het tegengaan van 
eenzaamheid te ontwikkelen.’ De SGP is 
daarom blij dat partijen elkaar gevonden 
hebben en hoopt dat er concrete plannen 
op tafel komen die bij kunnen dragen aan 
het beheersen van de eerder genoemde 
opgaven. 
Het is goed om na te denken over 
uitdagingen die in de toekomst op ons af 
kunnen komen. Tegelijkertijd mogen we 
als SGP’ers ook omhoogzien en belijden 
we onze afhankelijkheid van God. Dat 
geeft rust, met het oog op een onzekere 
toekomst op deze aarde. 

Stel: u bent half de vijftig, vitaal en nog volop actief op de arbeidsmarkt. Denkt u dan over de toekomst 
na? En praat u daar ook over? Zeker, als christenen belijden we dat de toekomst in Gods handen ligt, maar 
hebben we ook niet een verantwoordelijkheid om richting de toekomst verstandige keuzes (in 
afhankelijkheid) te maken?  

Bij De Goede Nieuwe Tijd slaan inwoners, bedrijven, maatschappelijke organisaties, 
inwonersorganisaties en overheidsinstellingen de handen ineen. 

SCAN MIJ



Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 2626 Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 2726 Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 27Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 2726 Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 27

THEMA | Zorg(en) voor de toekomst

Mathea Quist
Ik ben Mathea, ben 21 jaar en werk ruim anderhalf jaar als kraamverzorgende 
bij de RST. Ik koos voor dit vak omdat het een prachtig, afwisselend en 
betekenisvol beroep is! 

Je komt op één van de mooiste, maar ook op meest kwetsbare momenten in een 
gezin. Het is bijzonder hoe snel je een band op bouwt. Persoonlijk contact is 
belangrijk om goede zorg te kunnen verlenen. Het geeft mij veel voldoening om een 
pittige kraamweek, waarin je een belangrijke begeleidende rol hebt gehad, toch goed af 
te kunnen sluiten. Op dit moment zit de manier waarop kraamzorg gegeven wordt op een 
soort kantelpunt, omdat er (landelijke) personeelstekorten zijn. Daardoor worden er andere 
manieren gezocht om toch alle gezinnen zorg te kunnen blijven geven. Zorg voor moeder en kind 
heeft prioriteit! Heb je interesse? Kom gerust een dagje meelopen, om het werk zelf te ervaren!

Op ons eiland werken gelukkig veel jongeren in de zorg. Tijd om ze via het SGP-
magazine eens in het zonnetje te zetten en wat vragen te stellen. Wat houdt hen 
bezig en hoe kijken ze aan tegen zorg(en) in de toekomst? 

Tekst & Beeld: Mathea, Christine en Marije

Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee

Christine 
Soeteman
De deur gaat open 

en daar staat meneer 
Vrolijk (95), breed 

grijnzend in de 
deuropening: 

‘Goedemorgen meissie. 
Ben je er weer?’

Sinds twee weken gebruikt meneer de Helpsoq. Dat is 
een hulpmiddel, waardoor hij zelfstandig zijn steunkousen 
aan kan doen. In het begin vond meneer het maar niks. Al 
dat moderne gedoe van tegenwoordig. Maar het idee dat 
hij  daardoor op tijd een bakkie kan doen bij zijn zus; daar 
is meneer wel voor te porren. Met wat begeleiding en tips 
lukt het meneer Vrolijk al snel om zijn steunkousen 
zelfstandig aan te trekken.  Wel met  de nadrukkelijke 
vraag of ‘de meiden van de zorg’ wekelijks nog even 
polshoogte komen nemen. 

Een stukje zelfstandigheid teruggeven en iemand in zijn 
kracht  zetten is ontzettend waardevol. Daarbij draagt 
meneer Vrolijk ook bij aan de zorg(en) voor de toekomst. 
En dat vooral met het oog op de vergrijzing. Door het 
inzetten van technologie kan de zorg efficiënt 
georganiseerd worden. Zo strijden we met elkaar voor 
passende zorg! Hoe mooi is dat! 

Marije Bruins-Grinwis
Mij is gevraagd om te beschrijven wat het werk 
in de zorg op Goeree-Overflakkee voor mij 
betekent. Momenteel ben ik werkzaam bij 
Curamare, op locatie De Vliedberg in Ouddorp. 

Ik heb zelf ervaren hoe het is om in de stad te 
werken. Ook dat is erg leuk, maar ik merkte wel een 
enorm verschil. Om bijvoorbeeld alleen de 
mentaliteit maar te noemen. Het cultuurtje op ons 
eiland kan beknellend zijn, maar op het moment dat 
ik weer terug op het eiland kwam werken voelde het 
voor mij juist als bevrijdend! Het dialect (wat ik niet 
spreek maar wel versta), 
de ons-kent-ons-
mentaliteit en de 
verbondenheid 
voelt fijn. Het 
eiland zit 
toch wel in 
mijn hart 
(hier ben ik 
geboren en 
getogen) 
en het 
zorgen voor 
de mensen 
hier maakt mij 
blij! Kortom, ik 
zou niets anders 
meer willen dan 
zorgen voor de oudjes op 
het mooie eiland Goeree-Overflakkee.

Een kennismaking met de Adviesraad Sociaal Domein 
Regelmatig klinkt in de gangen van ons 
gemeentehuis de vraag: ‘En wat voor 
advies geeft de ASDGO?’ Wanneer er 
namelijk een onderwerp vanuit het 
Sociaal Domein op de agenda staat, dan 
wordt de input vanuit deze adviesraad 
(ook door raadsleden) erg 
gewaardeerd. Maar de ASDGO: wat is 
dat eigenlijk? Tijd voor een 
kennismakingsgesprek met de huidige 
voorzitter Rien van der Boom.

  

Kunt u de adviesraad eens aan de 
lezers van SGP-nieuws voorstellen? 
Welke mensen zitten er in de advies-
raad en wat doet de adviesraad zoal? 
De Adviesraad Sociaal Domein Goeree-
Overflakkee bestaat uit 13 leden en een 
onafhankelijk voorzitter. Het doel van de 
Adviesraad  is om het College van 
Burgemeester en Wethouders en de 
gemeenteraad van de gemeente Goeree-
Overflakkee te adviseren over zaken die 
het sociale domein aangaan. Ook zaken 
buiten het officiële sociaal domein, maar 
met sociale overeenkomsten zoals 
bijvoorbeeld sociale woningbouw, vallen 
hieronder. De leden komen uit alle 
geledingen van de bevolking en zijn 
positief kritisch ingesteld. We kennen 
binnen de Adviesraad vijf werkgroepen 
te weten: Jeugd; WMO/Volksgezondheid; 
Sociale Vitaliteit en Sport; Onderwijs 
(passend) werk en inkomen; Omgeving 
en Overstijgende onderwerpen. Wanneer 
zich een beleidsstuk aandient, neemt de 
gemeente de leden van de werkgroep 
mee in de voorbereiding. Wanneer het 
beleidsstuk klaar is, krijgen alle leden 
het stuk aangeboden via Google Drive en 
kan elk lid reageren en opmerkingen 
maken. In sommige gevallen raadplegen 
wij ervaringsdeskundigen. Dikwijls ook 
komt een deskundige in onze openbare 
vergadering uitleg geven. Het 
beleidsstuk wordt vervolgens plenair 
besproken in het besloten gedeelte van 
de vergadering. Daarna wordt het Advies 
geschreven en verstuurd.  

Waarom heeft de gemeente een 
adviesraad voor het sociale domein?
Vanaf 2008 is het voor gemeenten 
verplicht een Adviesraad te hebben. Dat 
was eerst de WMO Adviesraad. Toen 
vanaf 1 januari 2015 de taken betref-
fende Jeugd, WMO en Participatie 
volledig bij de gemeente kwamen te 
liggen, is de WMO Adviesraad omge-
vormd tot een Adviesraad Sociaal 
Domein. Dat betekent daarmee dus ook 
een veel breder pakket. De Adviesraad 
brengt over alle beleidsstukken binnen 
het sociaal domein advies uit. Dat zijn 
de gevraagde adviezen. Maar er kunnen 
ook ongevraagde adviezen worden 
uitgebracht. 

Om een beeld te krijgen: over welke 
onderwerpen hebben jullie de laatste 
tijd zoal een advies uitgebracht?
Recentelijk hebben wij een advies 
uitgebracht over de WMO verordening, 
Beleidsnota Sport en Bewegen; 
Leerlingenvervoer; Kunst Cultuur en 
Erfgoed; Schuldhulpverlening; 
Participatiewet GO 2023.

En jullie geven dus ook wel eens 
ongevraagde adviezen?
Wij zouden veel meer ongevraagde 
adviezen willen uitbrengen. Helaas 
ontbreekt de tijd daar voor. In de afge-
lopen periode is er wel een ongevraagd 
advies uitgebracht inzake ‘Gelden 
Nissewaard’ en ‘Openbaar Vervoer’. 

Welke belangrijke ontwikkelingen 
binnen het sociale domein zien we de 
komende tijd op ons afkomen? 
Wij zijn geen belangenbehartiger voor 
een bepaalde partij. Wel volgen wij 
nauwgezet de ontwikkelingen voor 
maatschappelijke opvang van daklozen/
bankslapers binnen onze gemeente. 
Kairos en het project Hobbemastraat 
heeft beslist onze aandacht. Twee leden 
(waaronder de voorzitter) hebben 
zitting in de regionale Adviesraad waar-
in ook de adviesraden uit de gemeente 
Nissewaard, Voorne aan Zee en 
Hoeksche Waard deelnemen. Daar komt 
met name het onderwerp maatschap-
pelijke- en vrouwenopvang aan de orde. 

Als de ASDGO een advies zou mogen 
uitbrengen over het thema van dit 
SGP-nieuws, wat zouden jullie ons dan 
mee willen geven? 
Het thema van dit nummer heeft veel te 
maken met het actuele onderwerp wat 
momenteel op elk moment van de dag, 
zowel via de pers als via social-media, 
voorbij komt, namelijk ‘De goede 
nieuwe tijd’.  Goed dat mensen bewust 
gemaakt worden om over hun oude dag 
na te denken. Maar beter is nog na te 
denken over wat daarna komt. 

Uit het verhaal van voorzitter Van der 
Boom is helder geworden welke 
belangrijke plaats de adviesraad binnen 
onze gemeente inneemt. Als SGP-fractie 
hebben we veel waardering voor hun 
werk en lezen we de gegeven adviezen 
altijd met veel belangstelling. Helaas 
heeft ook de ASDGO te kampen met een 
aantal hardnekkige vacatures. 
Momenteel zijn dat er vier. Voor een 
adviesraad, met zo’n brede waardering, 
zouden toch mensen beschikbaar 
moeten zijn? Kijk op www.asdgo.nl voor 
meer informatie. 
 

RIen van der Boom
(voorzitter Adviesraad Sociaal Domein GO)

Tekst: Peter Kieviet
Beeld: www.asdgo.nl
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THEMA | Zorg(en) voor de toekomst

Mathea Quist
Ik ben Mathea, ben 21 jaar en werk ruim anderhalf jaar als kraamverzorgende 
bij de RST. Ik koos voor dit vak omdat het een prachtig, afwisselend en 
betekenisvol beroep is! 

Je komt op één van de mooiste, maar ook op meest kwetsbare momenten in een 
gezin. Het is bijzonder hoe snel je een band op bouwt. Persoonlijk contact is 
belangrijk om goede zorg te kunnen verlenen. Het geeft mij veel voldoening om een 
pittige kraamweek, waarin je een belangrijke begeleidende rol hebt gehad, toch goed af 
te kunnen sluiten. Op dit moment zit de manier waarop kraamzorg gegeven wordt op een 
soort kantelpunt, omdat er (landelijke) personeelstekorten zijn. Daardoor worden er andere 
manieren gezocht om toch alle gezinnen zorg te kunnen blijven geven. Zorg voor moeder en kind 
heeft prioriteit! Heb je interesse? Kom gerust een dagje meelopen, om het werk zelf te ervaren!

Op ons eiland werken gelukkig veel jongeren in de zorg. Tijd om ze via het SGP-
magazine eens in het zonnetje te zetten en wat vragen te stellen. Wat houdt hen 
bezig en hoe kijken ze aan tegen zorg(en) in de toekomst? 

Tekst & Beeld: Mathea, Christine en Marije

Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee

Christine 
Soeteman
De deur gaat open 

en daar staat meneer 
Vrolijk (95), breed 

grijnzend in de 
deuropening: 

‘Goedemorgen meissie. 
Ben je er weer?’

Sinds twee weken gebruikt meneer de Helpsoq. Dat is 
een hulpmiddel, waardoor hij zelfstandig zijn steunkousen 
aan kan doen. In het begin vond meneer het maar niks. Al 
dat moderne gedoe van tegenwoordig. Maar het idee dat 
hij  daardoor op tijd een bakkie kan doen bij zijn zus; daar 
is meneer wel voor te porren. Met wat begeleiding en tips 
lukt het meneer Vrolijk al snel om zijn steunkousen 
zelfstandig aan te trekken.  Wel met  de nadrukkelijke 
vraag of ‘de meiden van de zorg’ wekelijks nog even 
polshoogte komen nemen. 

Een stukje zelfstandigheid teruggeven en iemand in zijn 
kracht  zetten is ontzettend waardevol. Daarbij draagt 
meneer Vrolijk ook bij aan de zorg(en) voor de toekomst. 
En dat vooral met het oog op de vergrijzing. Door het 
inzetten van technologie kan de zorg efficiënt 
georganiseerd worden. Zo strijden we met elkaar voor 
passende zorg! Hoe mooi is dat! 

Marije Bruins-Grinwis
Mij is gevraagd om te beschrijven wat het werk 
in de zorg op Goeree-Overflakkee voor mij 
betekent. Momenteel ben ik werkzaam bij 
Curamare, op locatie De Vliedberg in Ouddorp. 

Ik heb zelf ervaren hoe het is om in de stad te 
werken. Ook dat is erg leuk, maar ik merkte wel een 
enorm verschil. Om bijvoorbeeld alleen de 
mentaliteit maar te noemen. Het cultuurtje op ons 
eiland kan beknellend zijn, maar op het moment dat 
ik weer terug op het eiland kwam werken voelde het 
voor mij juist als bevrijdend! Het dialect (wat ik niet 
spreek maar wel versta), 
de ons-kent-ons-
mentaliteit en de 
verbondenheid 
voelt fijn. Het 
eiland zit 
toch wel in 
mijn hart 
(hier ben ik 
geboren en 
getogen) 
en het 
zorgen voor 
de mensen 
hier maakt mij 
blij! Kortom, ik 
zou niets anders 
meer willen dan 
zorgen voor de oudjes op 
het mooie eiland Goeree-Overflakkee.

Een kennismaking met de Adviesraad Sociaal Domein 
Regelmatig klinkt in de gangen van ons 
gemeentehuis de vraag: ‘En wat voor 
advies geeft de ASDGO?’ Wanneer er 
namelijk een onderwerp vanuit het 
Sociaal Domein op de agenda staat, dan 
wordt de input vanuit deze adviesraad 
(ook door raadsleden) erg 
gewaardeerd. Maar de ASDGO: wat is 
dat eigenlijk? Tijd voor een 
kennismakingsgesprek met de huidige 
voorzitter Rien van der Boom.

  

Kunt u de adviesraad eens aan de 
lezers van SGP-nieuws voorstellen? 
Welke mensen zitten er in de advies-
raad en wat doet de adviesraad zoal? 
De Adviesraad Sociaal Domein Goeree-
Overflakkee bestaat uit 13 leden en een 
onafhankelijk voorzitter. Het doel van de 
Adviesraad  is om het College van 
Burgemeester en Wethouders en de 
gemeenteraad van de gemeente Goeree-
Overflakkee te adviseren over zaken die 
het sociale domein aangaan. Ook zaken 
buiten het officiële sociaal domein, maar 
met sociale overeenkomsten zoals 
bijvoorbeeld sociale woningbouw, vallen 
hieronder. De leden komen uit alle 
geledingen van de bevolking en zijn 
positief kritisch ingesteld. We kennen 
binnen de Adviesraad vijf werkgroepen 
te weten: Jeugd; WMO/Volksgezondheid; 
Sociale Vitaliteit en Sport; Onderwijs 
(passend) werk en inkomen; Omgeving 
en Overstijgende onderwerpen. Wanneer 
zich een beleidsstuk aandient, neemt de 
gemeente de leden van de werkgroep 
mee in de voorbereiding. Wanneer het 
beleidsstuk klaar is, krijgen alle leden 
het stuk aangeboden via Google Drive en 
kan elk lid reageren en opmerkingen 
maken. In sommige gevallen raadplegen 
wij ervaringsdeskundigen. Dikwijls ook 
komt een deskundige in onze openbare 
vergadering uitleg geven. Het 
beleidsstuk wordt vervolgens plenair 
besproken in het besloten gedeelte van 
de vergadering. Daarna wordt het Advies 
geschreven en verstuurd.  

Waarom heeft de gemeente een 
adviesraad voor het sociale domein?
Vanaf 2008 is het voor gemeenten 
verplicht een Adviesraad te hebben. Dat 
was eerst de WMO Adviesraad. Toen 
vanaf 1 januari 2015 de taken betref-
fende Jeugd, WMO en Participatie 
volledig bij de gemeente kwamen te 
liggen, is de WMO Adviesraad omge-
vormd tot een Adviesraad Sociaal 
Domein. Dat betekent daarmee dus ook 
een veel breder pakket. De Adviesraad 
brengt over alle beleidsstukken binnen 
het sociaal domein advies uit. Dat zijn 
de gevraagde adviezen. Maar er kunnen 
ook ongevraagde adviezen worden 
uitgebracht. 
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RIen van der Boom
(voorzitter Adviesraad Sociaal Domein GO)

Tekst: Peter Kieviet
Beeld: www.asdgo.nl



Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 2828 29

Tekst: Peter Kieviet
Beeld: Archief Peter Kieviet

Het wonen van de toekomst

De beschikbare ruimte in ons mooie land-
je is beperkt en moeten worden gedeeld 
met bedrijven, agrariërs en de natuur. 
Ook moet aan allerlei (ruimtelijke) 
voorwaarden worden voldaan, voordat er 
woningen gerealiseerd kunnen worden. 
Dat alles maakt woningbouw een 
complexe uitdaging. De provincie kijkt 
mee over de schouder van de gemeente 
en bepaalt de ruimte die de gemeente 
krijgt om woningen te bouwen. 

Naast het bouwen voor onze eigen 
inwoners heeft de gemeente ook een 
taak om ontheemde wereldburgers, die 
ons land binnen komen, te huisvesten. 
Conflicten en rampen in deze wereld 
brengen vluchtelingenstromen op gang. 
Naast de bekende stromen van 
asielzoekers en arbeidsmigranten zijn 
daar vanaf vorig jaar de Oekraïners bij 
gekomen. Dat maakt de uitdagingen op 
de woningmarkt nog groter dan dat die 
nu al is. Creativiteit is nodig. Zoals 
bijvoorbeeld het inkorten van procedures 
om tot de realisatie van woningbouw te 
komen. Tevens moeten woningen 
betaalbaar zijn. Verplaatsbare woningen 
zouden ook tot de mogelijkheden moeten 
behoren. En ziedaar: de tijdelijke 
flexwoning is geboren.  

Flexwoningen zijn modulaire gebouwen 
die met behulp van kant en klare bouw-
stenen in elkaar worden gezet. Ze zijn 
ook daadwerkelijk flexibel, want ze 
blijven demontabel. Dat is ook nodig. 
Procedures voor tijdelijke woningen zijn 
namelijk korter omdat deze gebouwen 
een ‘tijdelijk’ karakter hebben. Ze 
worden geplaatst voor maximaal 10 jaar. 
De woningen zelf kunnen echter 40 jaar 
mee. Daardoor moeten ze dus verplaats-
baar zijn. De woningen, waar woning-
bouwvereniging Oost West Wonen 
momenteel aan de slag mee gaat, zijn 
zulke flexwoningen. Ze zijn nog eens 
betaalbaar ook. Voor ongeveer 
€200.000,- is het al mogelijk om zo’n 
woning te realiseren. 

De indeling van deze gebouwen is flexi-
bel, waardoor ze voor meerdere doel-
groepen geschikt gemaakt kunnen 
worden.

Momenteel wordt er hard gewerkt aan de 
warmtetransitie op Goeree-Overflakkee. 
Het uitgangspunt is dat alle woning op 
termijn van het gas af zullen gaan. Voor 
verwarming en warmwater zijn dan 
alternatieven nodig, in plaats van het 
gas. Vooral voor oude woningen is dat 
een groot probleem, omdat die moeilijk 
te isoleren zijn. Daarom zou het erg 
mooi zijn als de flexwoning van de 
toekomst meegroeit met de technische 
ontwikkelingen. Met de toevoeging van 
het warmtetransitie-pakket kan ook een 
flexwoning weer klaargemaakt worden 
voor de toekomt. Flexbouwen vraagt dus 
om een andere wijze van denken. Dat 
leren we van de problemen van vandaag. 

Nog mooier zou het zijn als een 
flexwoning meegroeit in de levensloop. 
Jonge starters kunnen voor een relatief 
laag bedrag aan de slag met hun 
modulaire woning. Bij de start is die 
vooral klein van opzet, om de kosten zo 
laag mogelijk te houden. Wanneer er 
gezinsuitbreiding komt, dan is de woning 

met een minimale inspanning uit te 
breiden. Bij een groeiend inkomen en bij 
behoefte aan meer ruimte, verhuist de 
woning naar een groter perceel. Wanneer 
de fase in het leven is aangebroken dat 
de kinderen de deur uit gaan, dan wordt 
de optioneel toegevoegde bouwlaag aan 
een jong gezin verkocht, dat in een 
kindvriendelijke en groene wijk een 
‘kleine’ start heeft gemaakt. Zij kunnen, 
bij de komst van een kindje, wat extra 
ruimte goed gebruiken. 

Een flexwoning ook iets voor u? Wordt dit 
de oplossing voor de problemen van de 
huidige woningmarkt? Sluit deze 
ontwikkeling aan bij uw behoefte, 
wanneer er niet wordt ingeleverd op de 
kwaliteit van wonen en het tijdelijke 
karakter van een woning geen probleem 
is? Wij horen het graag van u. 
Als SGP-fractie gaan wij deze nieuwe 
ontwikkelingen én de ervaringen van Oost 
West Wonen met flexwoningen 
nauwlettend volgen. Wij zouden de 
oproep om te ‘bouwen-bouwen-bouwen’ 
deze periode graag waar willen maken. 
Om met gebruik van creatieve ideeën te 
zorgen voor een gezonde en passende 
woning voor de inwoners van Goeree-
Overflakkee.

In ons land is het hebben van een dak boven het hoofd een basisvoorziening. Iedereen heeft recht op een 
goede woning, waarin men gezond kan wonen en waarin onze jongeren op een gezonde manier kunnen 
opgroeien en een veilige plek hebben. Dat is vandaag de dag zeker geen vanzelfsprekendheid. Er zijn 
namelijk veel huisvestingsproblemen te overwinnen.

THEMA | Zorg(en) voor de toekomst Tekst: Corné Grinwis
Beeld: Gemeente Goeree-Overflakkee

Impressie van Flexwoningen tbv huisvesting Oekraïners
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Wat speelt er allemaal in het Stellendam van vandaag? We bellen even met 
Johan de Vos. Hij woont er al twintig jaar, is voorzitter van de plaatselijke 
Oranjevereniging en actief als vrijwilliger voor verschillende andere 
verenigingen. Hij vindt het mooi wonen in Stellendam, maar toch heeft 
Johan ook nog wel een verlanglijstje van dingen die beter kunnen. Met name 
als het gaat om de leefbaarheid en de saamhorigheid. 

Activiteiten
Eén van die dingen is het organiseren van 
activiteiten, die de saamhorigheid in het 
dorp vergroten. Johan: ‘Het is voor zowel 
ouderen als jongeren lastig om zelf iets te 
organiseren. Het zou daarom mooi zijn als 
er vanuit de gemeente of het welzijnswerk 
voor beide groepen (meer) activiteiten 
georganiseerd gaan worden, bijvoorbeeld in 
’t Haegse Huus. Een mooi voorbeeld 
daarvan is het gratis kickboksen voor 
jongeren, wat nu wordt georganiseerd 
wordt. Maar zulke activiteiten zouden er 
nog veel moeten komen.’ 

Vrijwilligers
Voorwaarde voor het organiseren van 
activiteiten is het vinden van vrijwilligers. 
Voor veel verenigingen is het lastig om 
vrijwilligers te vinden. Johan: ‘Het zou 
mooi zijn als we veel meer dingen samen 
kunnen doen en samen kunnen regelen. 
Juist in een tijd waarin normen en waarden 
onder drukken lijken te staan en de 
saamhorigheid dreigt af te nemen, zou het 
juist mooi zijn om hier samen vorm aan te 
geven.’

Leefbaarheid
Voor een dorp als Stellendam is 
bereikbaarheid, maar ook het bouwen van 
nieuwe woningen van groot belang voor de 
leefbaarheid in het dorp op de lange 
termijn. Johan: ‘Stellendam is nu nog een 
OV-knooppunt, maar in de praktijk blijkt 
dat veel lijnen uitvallen en dat 

overstapmomenten niet altijd op elkaar 
aansluiten. Ook woningbouw, voor met 
name jongeren, staat hoog op het 
verlanglijstje van veel Stellendammers.’

Armoede
Als laatste noemt Johan nog een belangrijk 
punt, wat hem echt aan het hart gaat. ‘De 
armoede in Stellendam neemt toe. Vanuit 
kerken, maar ook door particulieren, wordt 
gewerkt met voedselkasten waar mensen 
gratis voedsel of andere spullen kunnen 
afhalen. Die problematiek groeit. Het is 
goed om deze initiatieven te steunen en zo 
naar elkaar om te zien.’
 

Tekst: Adriaan Kasteleijn & Wikipedia
Beeld: Wikipedia & StockfotoDORP IN BEELD | Stellendam

Stellendam is een relatief jong dorp; 
de polder waarin het gelegen is, is 
pas halverwege de 18e eeuw droog-
gelegd. Wel heeft er rond 1220 nabij 
de huidige locatie van Stellendam 
een eiland gelegen, Zomerland. 
Westvoorn en Overflakkee waren 
toen nog twee aparte eilanden. 

Na de aanleg van de Statendam tussen 
Westvoorn en Overflakkee in de 18e 
eeuw, konden de gronden ten noorden 
van de dam al snel bedijkt worden. In 
1769 werd het besluit genomen voor 
de indijking van de gorzen aan de kant 
van het eiland Goeree, de 
Adrianapolder. In 1780 werden alle 
gorzen tussen Goeree en Overflakkee 
in één keer ingedijkt, waardoor de 
Eendragtspolder ontstond, in de 
volksmond aangeduid als Stellendamse 
polder. De polder werd verdeeld 
onder de particulieren en er werd een 
dorpje in gesticht; Stellendam.

Tussen 1846 en 1945 zijn er tussen 
Stellendam en Dirksland voortdurend 
nieuwe gorzen ingedijkt. Tijdens de 
watersnoodramp van 1953 is 
Stellendam zwaar getroffen. 
Verschillende dijken rondom het dorp 
braken door en tientallen mensen zijn 
verdronken. In 1956 is het Zuiderdiep 
aan de oostzijde afgedamd, waardoor 
de aanslibbing nog sneller gebeurde. 
In het kader van de Deltawerken is er 
tussen de Haringvlietdam en de sluis 
van de Dirkslandse haven een dijk 
aangelegd waarna, behalve de 
Scheelhoek aan de Noordzijde van het 
Zuiderdiep, ook een groot deel ten 
zuiden van water droog viel. De 
Zuiderdieppolder was in 1968 een feit 
en het in cultuur brengen liet niet 
lang op zich wachten. 

De dorpsraad Stellendam
De Stichting Dorpsraad Stellendam is een vrijwilligersorganisatie die 
samenwerkt met de gemeente Gemeente Goeree Overflakkee. De dorpsraad 
streeft ernaar om de leefbaarheid en veiligheid voor alle dorpsbewoners te 
houden en of te verbeteren en tegelijkertijd ervoor te waken dat het 
dorpskarakter zo goed mogelijk behouden blijft.

Het bestuur van de Dorpsraad Stellendam zet zich in om de algemene 
belangen van alle inwoners van ons dorp te behartigen. Ze zijn een 
gesprekspartner voor de gemeente en een klankbord voor de inwoners.
(bron: https://dorpsraadstellendam.nl)

Het wapen van 
Stellendam is in 
1817 bij besluit 
van de Hoge 
Raad van Adel 
aan de 
gemeente Stellendam in gebruik 
bevestigd onder de omschrijving “van 
lazuur, beladen met een zwaan van 
zilver, genekt van keel, zwemmende op 
een zee, gegolfd van 6 stukken van 
zilver en sijnople.” 

De kleuren worden aangeduid als de 
zgn. heraldische kleuren, kleuren die 
gebruikt worden in de heraldiek of 
wapenkunde. Lazuur is blauw, zilver is 
wit, keel is rood, sijnople of sinopel is 
groen. 



Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 3131

Wat speelt er allemaal in het Stellendam van vandaag? We bellen even met 
Johan de Vos. Hij woont er al twintig jaar, is voorzitter van de plaatselijke 
Oranjevereniging en actief als vrijwilliger voor verschillende andere 
verenigingen. Hij vindt het mooi wonen in Stellendam, maar toch heeft 
Johan ook nog wel een verlanglijstje van dingen die beter kunnen. Met name 
als het gaat om de leefbaarheid en de saamhorigheid. 

Activiteiten
Eén van die dingen is het organiseren van 
activiteiten, die de saamhorigheid in het 
dorp vergroten. Johan: ‘Het is voor zowel 
ouderen als jongeren lastig om zelf iets te 
organiseren. Het zou daarom mooi zijn als 
er vanuit de gemeente of het welzijnswerk 
voor beide groepen (meer) activiteiten 
georganiseerd gaan worden, bijvoorbeeld in 
’t Haegse Huus. Een mooi voorbeeld 
daarvan is het gratis kickboksen voor 
jongeren, wat nu wordt georganiseerd 
wordt. Maar zulke activiteiten zouden er 
nog veel moeten komen.’ 

Vrijwilligers
Voorwaarde voor het organiseren van 
activiteiten is het vinden van vrijwilligers. 
Voor veel verenigingen is het lastig om 
vrijwilligers te vinden. Johan: ‘Het zou 
mooi zijn als we veel meer dingen samen 
kunnen doen en samen kunnen regelen. 
Juist in een tijd waarin normen en waarden 
onder drukken lijken te staan en de 
saamhorigheid dreigt af te nemen, zou het 
juist mooi zijn om hier samen vorm aan te 
geven.’

Leefbaarheid
Voor een dorp als Stellendam is 
bereikbaarheid, maar ook het bouwen van 
nieuwe woningen van groot belang voor de 
leefbaarheid in het dorp op de lange 
termijn. Johan: ‘Stellendam is nu nog een 
OV-knooppunt, maar in de praktijk blijkt 
dat veel lijnen uitvallen en dat 

overstapmomenten niet altijd op elkaar 
aansluiten. Ook woningbouw, voor met 
name jongeren, staat hoog op het 
verlanglijstje van veel Stellendammers.’

Armoede
Als laatste noemt Johan nog een belangrijk 
punt, wat hem echt aan het hart gaat. ‘De 
armoede in Stellendam neemt toe. Vanuit 
kerken, maar ook door particulieren, wordt 
gewerkt met voedselkasten waar mensen 
gratis voedsel of andere spullen kunnen 
afhalen. Die problematiek groeit. Het is 
goed om deze initiatieven te steunen en zo 
naar elkaar om te zien.’
 

Tekst: Adriaan Kasteleijn & Wikipedia
Beeld: Wikipedia & StockfotoDORP IN BEELD | Stellendam

Stellendam is een relatief jong dorp; 
de polder waarin het gelegen is, is 
pas halverwege de 18e eeuw droog-
gelegd. Wel heeft er rond 1220 nabij 
de huidige locatie van Stellendam 
een eiland gelegen, Zomerland. 
Westvoorn en Overflakkee waren 
toen nog twee aparte eilanden. 

Na de aanleg van de Statendam tussen 
Westvoorn en Overflakkee in de 18e 
eeuw, konden de gronden ten noorden 
van de dam al snel bedijkt worden. In 
1769 werd het besluit genomen voor 
de indijking van de gorzen aan de kant 
van het eiland Goeree, de 
Adrianapolder. In 1780 werden alle 
gorzen tussen Goeree en Overflakkee 
in één keer ingedijkt, waardoor de 
Eendragtspolder ontstond, in de 
volksmond aangeduid als Stellendamse 
polder. De polder werd verdeeld 
onder de particulieren en er werd een 
dorpje in gesticht; Stellendam.

Tussen 1846 en 1945 zijn er tussen 
Stellendam en Dirksland voortdurend 
nieuwe gorzen ingedijkt. Tijdens de 
watersnoodramp van 1953 is 
Stellendam zwaar getroffen. 
Verschillende dijken rondom het dorp 
braken door en tientallen mensen zijn 
verdronken. In 1956 is het Zuiderdiep 
aan de oostzijde afgedamd, waardoor 
de aanslibbing nog sneller gebeurde. 
In het kader van de Deltawerken is er 
tussen de Haringvlietdam en de sluis 
van de Dirkslandse haven een dijk 
aangelegd waarna, behalve de 
Scheelhoek aan de Noordzijde van het 
Zuiderdiep, ook een groot deel ten 
zuiden van water droog viel. De 
Zuiderdieppolder was in 1968 een feit 
en het in cultuur brengen liet niet 
lang op zich wachten. 

De dorpsraad Stellendam
De Stichting Dorpsraad Stellendam is een vrijwilligersorganisatie die 
samenwerkt met de gemeente Gemeente Goeree Overflakkee. De dorpsraad 
streeft ernaar om de leefbaarheid en veiligheid voor alle dorpsbewoners te 
houden en of te verbeteren en tegelijkertijd ervoor te waken dat het 
dorpskarakter zo goed mogelijk behouden blijft.

Het bestuur van de Dorpsraad Stellendam zet zich in om de algemene 
belangen van alle inwoners van ons dorp te behartigen. Ze zijn een 
gesprekspartner voor de gemeente en een klankbord voor de inwoners.
(bron: https://dorpsraadstellendam.nl)

Het wapen van 
Stellendam is in 
1817 bij besluit 
van de Hoge 
Raad van Adel 
aan de 
gemeente Stellendam in gebruik 
bevestigd onder de omschrijving “van 
lazuur, beladen met een zwaan van 
zilver, genekt van keel, zwemmende op 
een zee, gegolfd van 6 stukken van 
zilver en sijnople.” 

De kleuren worden aangeduid als de 
zgn. heraldische kleuren, kleuren die 
gebruikt worden in de heraldiek of 
wapenkunde. Lazuur is blauw, zilver is 
wit, keel is rood, sijnople of sinopel is 
groen. 



Ledenmagazine SGP Goeree-Overflakkee 3232

Het is natuurlijk erg verleidelijk om als hoofd-
redacteur zelf een column te gaan schrijven, na het 
vertrek van onze vaste columnist. Maar ja, waar ga 
je het dan over hebben? Welke onderwerpen zouden 
geschikt zijn voor zo’n ‘stukkie’?

We zouden het eens kunnen hebben over het 
vertrouwen in de politiek. Daar is best wat over te 
schrijven, als we alleen al kijken naar de uitslag van 
de laatste verkiezingen. Voornamelijk de kloof tussen 
stad en platteland zou een reden zijn geweest om 
massaal op de BBB te stemmen. Toch speelt er meer, 
want ook in grote steden sloeg het programma van de 
BBB kennelijk aan. Ik denk dat men name de onvrede 
over de politiek een grote rol heeft gespeeld. ‘Men’ 
heeft het gevoel dat de overheid er niet is voor de 
zwakken in de samenleving.

We zouden het ook kunnen hebben over het 
landbouwakkoord, waar men nu al vele maanden mee 
aan de slag is. Vooruitgang lijkt er nauwelijks te zijn 
geboekt. Reden voor landbouworganisaties om ermee 
te stoppen. Maar wat dan? Welk perspectief heeft de 
agrarische sector voor de toekomst?

En laten we de vissers niet vergeten! Welke drama’s 
hebben zich de afgelopen jaren in dié sector 
afgespeeld. Familiebedrijven die jarenlang hun 
inkomsten verkregen uit de visserij, zien er geen 
perspectief meer in.

We zouden het kunnen hebben over Groningen. 
Decennialang profiteerde Nederland van de verkoop 
van gas. Nu de negatieve effecten van deze gaswinning 
steeds meer duidelijk zijn geworden, lijkt het wel of 
we hen in de kou laten staan.

Dan de toeslagenaffaire. Wat een leed voor de 
gezinnen die hier de dupe van zijn. Hoe is het mogelijk 
dat niet eerder werd ingegrepen? Ook op ons eiland 
zijn mensen die hiermee te maken hebben. Laten we 
omzien naar elkaar en indien mogelijk ook daar een 
helpende hand bieden.

Ik zou het ook kunnen hebben over de beloften tijdens 
de verkiezingen door veel partijen gedaan om het 
platteland niet te verschralen. 

Keuzestress 

Tijdens de 
campagne voor de 
Provinciale Staten-
verkiezingen was 
de verschraling 
van het Openbaar 
Vervoer voor bijna 
alle partijen, met 
name in de 
landelijke 
gebieden, een 
belangrijk thema. 
Een motie die na 
de verkiezingen in 
de Staten van 
Zuid-Holland werd 
ingediend, om het 
dienstverleningsniveau in het Openbaar Vervoer niet 
verder af te schalen, werd uitgerekend door de 
nieuwe coalitiepartijen (BBB, CDA, Groenlinks, PvdA 
en de VVD) niet gesteund.

‘Ik laat een volgend prikkelend stukje 
maar over aan de nieuwe columnist’. 

Tekst: Peter Grinwis
Beeld: Jan van BroekhovenCOLUMN

En ja, een prikkelend stukje over de zorg zou ook 
best kunnen. Dit nummer heeft niet voor niets het 
thema ‘Zorg(en) voor de toekomst?!’ meegekregen. 
Voor welke uitdagingen staan we wel niet in de 
komende tijd. Van mantelzorgers en vrijwilligers zal 
steeds meer worden gevraagd.

Over vrijwilligers gesproken: wat zijn we binnen de 
SGP blij met zoveel mensen die in besturen of 
commissies hun bijdrage willen leveren. Dank aan de 
scheidende columnist Erwin, die deze ruimte 
jarenlang belangeloos vulde met zijn bijdrage. En 
natuurlijk een hartelijk welkom aan onze nieuwe 
vaste columnschrijver: Ard Dam. We zien uit naar je 
eerste bijdrage in het volgende nummer.

Ik zie nu aan het aantal woorden dat het best lastig is 
voor een columnist om binnen de toegemeten ruimte 
te blijven. Ik laat een volgend prikkelend stukje maar 
over aan de nieuwe columnist. 

 SGP | Schooldebat Tekst: Peter Grinwis
Beeld: Adriaan Kasteleijn

Op dinsdag 13 juni werd weer het schooldebat georganiseerd. 
Deze keer stonden twee (fictieve) onderwerpen, waarover de jongeren hun mening mochten geven op de 

agenda: Het bouwen van een nieuw zwembad in Oude-Tonge en de realisatie van een Warmtenet in 
Stellendam. Te gast waren leerlingen van de School met de Bijbel Koningin Beatrix uit Ouddorp 

en van de Christelijke basisscholen Het Kompas en Zomerland uit Stellendam.
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Wie Erwin Guijt?

Westdijk 31, 3244 BM Nieuwe Tonge
Telefoon 0187 65 16 16    Mobiel 06 53 24 15 69
www.begrafenisverzorgingvanwageningen.nl

Tekst: Erwin Guijt
Beeld: PrivéfotoEVEN VOORSTELLEN…

‘Hoe gaat het écht met je?’ U herkent het vast wel: u stelt aan 
iemand de vraag hoe het gaat en krijgt als antwoord: ‘Goed hoor!’ 

Als u de persoon enigszins kent, 
weet u misschien wel dat hij of zij 
een fijn huis, een goede baan en 
dagelijks een overvloed aan eten 
heeft. En toch ziet u iets aan hem 
of haar, waardoor u de vraag stelt: 
‘Maar hoe gaat het écht met je?’ 
Achter een buitenkant waaraan 
niets bijzonders te zien is, kan 
immers heel veel schuilgaan. 
Gezondheidszorgen in het gezin, 
psychische klachten die 
terneerdrukken, eenzaamheid… U 
kunt de lijst zelf gemakkelijk 
uitbreiden.

Welzijn
Natuurlijk is het heel belangrijk dat 
mensen een dak boven hun hoofd en 
een boterham op het bord hebben. 
We moeten trouwens niet vergeten 
dat er ook in ons land en op ons 
eiland heel wat mensen zijn voor wie 
dit echt niet vanzelfsprekend is. Maar 
daarmee is niet alles gezegd. Er is 
meer nodig voordat van iemand kan 
worden gezegd dat het goed gaat met 
hem of haar. Daarom vraagt het 
beginselprogramma van de SGP 
aandacht voor het welzijn van de 
burger. Dat is een heel breed begrip. 
Wat vraagt dit van ons? Oog hebben 
voor ouderen die steeds meer mensen 
om hen heen zien wegvallen en 
gemakkelijk kunnen vereenzamen. 
Liefdevolle zorg verlenen aan mensen 
die beperkingen hebben en zelfs voor 
de kleinste dingen van anderen 
afhankelijk zijn. Jongeren opzoeken 
die verstrikt zijn geraakt in de netten 
van verslaving. Niet dat de overheid 
dat allemaal zelf moet uitvoeren. 
Maar de overheid moet er in het 
beleid wél oog voor hebben en het 
faciliteren.

Recreatie
Het verraste mij enigszins dat in het 
beginselprogramma ook staat dat de 

overheid moet zorgen voor 
recreatiemogelijkheden. Bij nader 
inzien sluit het echter heel goed aan 
bij wat ik schreef over welzijn. Er 
staat immers dat de 
recreatiemogelijkheden moeten zijn 
gericht op een gezonde ontwikkeling 
van lichaam en geest. Het is goed om 
je te ontspannen, om even wat 
anders te doen en tot rust te komen. 
Wat betekent dit uitgangspunt voor 
de politieke praktijk? De SGP vraagt 
bijvoorbeeld aandacht voor 
voldoende speelgelegenheid voor 
kinderen. En voor wandel- en 
fietspaden, juist ook bij 
natuurgebieden. En de SGP vindt het 
belangrijk dat jongeren de ruimte 
hebben om samen actief en sportief 
bezig te zijn.

Herscheppen
Tot slot: het woord recreatie 
intrigeert mij altijd. Het woord komt, 
via het Franse récréation, van het 
Latijnse recreare. Letterlijk betekent 
dat: opnieuw scheppen of 
herscheppen. We zijn van nature 
allemaal schuldige dienaren van de 
zonde, geestelijk dood. Om God in 
vrede te kunnen ontmoeten, moeten 
we door de Heilige Geest geestelijk 
levend gemaakt worden, tot God 
bekeerd worden. Om het met de 

mooie woorden van de aloude 
Dordtse leerregels te zeggen: “En dit 
is die wedergeboorte, die 
vernieuwing, nieuwe schepping, 
opwekking van de doden en 
levendmaking, waarvan zo heerlijk in 
de Schrift gesproken wordt, dewelke 
God zonder ons in ons werkt.” Die 
onmisbare recreatie wens ik u van 
harte toe!

De overheid moet het welzijn van de 
burger stimuleren, zich daarbij 
richtend naar Gods Woord.
De overheid behoort zorg te dragen 
voor recreatiemogelijkheden, gericht 
op een gezonde ontwikkeling van 
lichaam en geest. Daarbij dienen 
openbare onzedelijkheid alsmede 
sportverdwazing, zondagsontheiliging 
en gok- en kansspelen, zich uitend in 
daad, woord en geschrift, te worden 
tegengegaan.
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Tekst: Hendrik Herweijer
Beeld: SGPBEGINSELPROGRAMMA
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